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Αθήνα, σήµερα στις 24 Ιουνίου 2010, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
9.30’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Ζ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΥ ΚΟΥΡΑΚΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 23.6.2010
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΡΜΘ’ συνεδριάσεώς του, της Τετάρ-
της 23 Ιουνίου 2010, σε ό,τι αφορά: 1) την ψήφιση στο σύνολό
του σχεδίου νόµου: «Προσαρµογή του Ελληνικού ∆ικαίου στο
πρότυπο νόµου του έτους 1997 για τη « ∆ιασυνοριακή πτώ-
χευση» της Επιτροπής των Ηνωµένων Εθνών για το ∆ιεθνές
Εµπορικό ∆ίκαιο και άλλες διατάξεις» 2) την ψήφιση στο σύνολό
του σχεδίου νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυ-
βέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της
Ρωσικής Οµοσπονδίας για την Εµπορική Ναυτιλία»)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Μαυρουδή Βορίδη,
Βουλευτή Νοµού Αττικής, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την απλούστευση των
διαδικασιών έκδοσης ελληνικής βίζας ως µέτρο στήριξης του
τουρισµού.

2) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Κέντρο Περιβαλλοντικής
Εκπαίδευσης Γουβών Ηρακλείου διαµαρτύρεται για την κατάρ-
γηση του επιδόµατος πρόσθετης απασχόλησης στους εκπαι-
δευτικούς ΚΠΕ.

3) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΟΛΓΑ ΡΕΝΤΑΡΗ - ΤΕΝΤΕ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Σύλλογος Περιφέρειας Σου-
φλίου διαµαρτύρεται για την καθυστέρηση στην απόδοση των
επιδοτήσεων που δικαιούνται οι αγρότες της περιοχής.

4) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται τη λήψη µέτρων στή-
ριξης των παραγωγών κηπευτικών της περιοχής Μεσσαράς Κρή-
της.

5) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ

κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός - Οικοτεχνικός -
Αγροτουριστικός Συνεταιρισµός ∆ήµου Ρουβά Ηρακλείου
<<Ι∆ΑΙΑ>> αιτείται τα µέλη του να παραµείνουν ασφαλισµένα
στον ΟΓΑ.

6) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΟΛΓΑ ΡΕΝΤΑΡΗ - ΤΕΝΤΕ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο πρύτανης του ∆ηµοκριτείου Πανεπι-
στηµίου Θράκης ζητεί την ένταξη έργων του ∆ΠΘ στα Περιφε-
ρειακά Επιχειρησιακά Προγράµµατα.

7) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΟΛΓΑ ΡΕΝΤΑΡΗ - ΤΕΝΤΕ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Αναπληρωτών και Ωροµι-
σθίων Εκπαιδευτικών ΤΕΕ Ορεστιάδας καταγγέλλει πως είναι
άνιση η µοριοδότηση της επαγγελµατικής έναντι της εκπαιδευ-
τικής εµπειρίας.

8) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΟΛΓΑ ΡΕΝΤΑΡΗ - ΤΕΝΤΕ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι εργαζόµενοι στο Πρόγραµµα <<Μο-
νάδα Κοινωνικής Μέριµνας του ∆ήµου Φερών>> αιτούνται την
άµεση καταβολή δεδουλευµένων αποδοχών τους.

9) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµο-
σπονδία Ατόµων µε Αναπηρία αιτείται την άµεση επίλυση του
στεγαστικού προβλήµατος του Ειδικού Σχολείου Λευκάδας.

10) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η ‘Ενωση Πληροφο-
ρικών Ελλάδας αιτείται στις προσλήψεις ωροµισθίων
εκπαιδευτικών στη Σχολή Προγραµµατιστών Ηλεκτρονικών Υπο-
λογιστών να έχουν δικαίωµα συµµετοχής µόνον οι πτυχιούχοι
Πληροφορικής.

11) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νέος Σύλλογος
Ιδιωτικών Παιδικών Σταθµών και νηπιαγωγείων Ελλάδος καταγ-
γέλλει την πρόταση για λειτουργία Νηπιαγωγείων µε µέτοχο εκ-
παιδευτικό.

12) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία σύλλογοι και φορείς
του Ελληνισµού στην Ευρώπη αιτούνται να µη συρρικνωθούν ή
καταργηθούν τµήµατα Ελληνικής Γλώσσας ή σχολικές µονάδες
του εξωτερικού.

13) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
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θεσε αναφορά µε την οποία ο Γυµναστικός Σύλλογος Θεσσα-
λονίκης <<Ο ΗΡΑΚΛΗΣ>> δηλώνει τη συµπαράστασή του στην
οµάδα του «ΗΡΑΚΛΗ».

14) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Συνεταιρισµός Ραδιο-Ταξί Λου-
τρακίου και το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Λουτρακίου
-Περαχώρας αιτούνται να µην τεθεί σε εφαρµογή το επικεί-
µενο νοµοσχέδιο για τα ηλεκτρονικά τυχερά παιχνίδια, καθώς
αυτό θα είχε δυσάρεστες επιπτώσεις για τους εργαζοµένους
του καζίνο Λουτρακίου.

15) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Ελλήνων
Εκπαιδευτικών Benelux αιτείται την παραµονή του συνόλου των
αποσπασµένων εκπαιδευτικών που υπηρετούν σε θέσεις της
Benelux.

16) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανώτατη Συνοµο-
σπονδία Πολυτέκνων Ελλάδος αιτείται την απορρόφηση όλων
των νέων πολύτεκνων εκπαιδευτικών κατά τη µεταβατική πε-
ρίοδο, πριν τεθεί σε εφαρµογή το άρθρο 9 (παράγραφος 10)
του ν.3848/2010.

17) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Νοσηλευ-
τών Ελλάδος καταγγέλλει την τροπολογία του Υπουργείου
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης περί αναβολής των προκη-
ρυχθεισών εκλογών της 26ης Ιουνίου ως αντισυνταγµατική.

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας καταγγέλλει την µη τήρηση από τις τρά-
πεζες του νοµικού πλαισίου που ισχύει για την αποπληρωµή των
τόκων στους δανειολήπτες των πυρόπληκτων νοµών.

19) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Πέλλας ζητεί την
αναστολή της εφαρµογής του άρθρου 19 της παραγράφου 20,
21 και του ν.3842/2010 µέχρι το τέλος του έτους .

20) Οι Βουλευτές, Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Β’ Αθη-
νών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
το ∆ηµοτικό Συµβούλιο Κονιστρών Νοµού Ευβοίας ζητεί την
επαναπρόσληψη των απολυµένων και το σταµάτηµα των απολύ-
σεων στην επιχείρηση «ΣΕΛΜΑΝ»

21) Οι Βουλευτές, Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και Β’
Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία η διοίκηση του Εργατοϋπαλληλικού Κέντρου Ρε-
θύµνου αιτείται την άµεση στελέχωση της Νοµαρχιακής Μονά-
δας Υγείας Ρεθύµνου µε ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό.

22) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Προστασίας Περιβάλ-
λοντος του ∆ήµου Αγ.∆ηµητρίου Αθηνών «ο Αγιορείτης» αιτείται
την παραχώρηση έκτασης 1,5 στρέµµατος στο βόρειο τµήµα του
χώρου του Ασυρµάτου, προκειµένου να ανεγερθεί ιερός ναός,
µε δαπάνες του.

23) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ.Καψαλάκης -αιρετός της ΑΠΥ-
ΣΠΕ Κρήτης- ζητεί να ξεκινήσουν άµεσα οι καταθέσεις
αιτήσεων των εκπαιδευτικών ώστε να γίνουν έγκαιρα οι διορισµοί
τους για το σχολικό έτος 2010-2011.

24) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ.Παναγιώτης ∆ερµάτης ζητεί την
επανεξέταση των κριτηρίων περικοπής της 13ης και 14ης σύ-
νταξης .

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο περιέχεται διαµαρτυρία για
την καθυστέρηση από το ∆ήµο Πατρέων της αξιοποίησης της
πρώην χαρτοποιίας Λαδόπουλου.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η συνεργασία µε-
ταξύ του Υπουργείου Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων και
του Τεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδος για την ανάθεση µελετών
του δηµοσίου.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο καταγγέλλει τη διακοπή εκτέ-
λεσης των έργων που εκτελεί η εταιρεία «ΜΗΧΑΝΙΚΗ» στο Νοµό
Αχαΐας.

28) Η Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Εµπορικός Σύλλογος Νεµέας αι-
τείται την απλούστευση του τρόπου συνταγογράφησης για την
καλύτερη εξυπηρέτηση των ασφαλισµένων του ΙΚΑ Νεµέας.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η ‘Ενωση Αγροτικών Συνεταιρι-
σµών Πατρών Αχαΐας «ΠΑΤΡΑΪΚΗ» αιτείται τη λήψη µέτρων για
την εξυγίανση της αγοράς του οίνου.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 10115/13-05-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. ∆αβάκη Αθανασίου δόθηκε µε το υπ αριθµ. ΥΠΠΟ.Τ
/ΓΡ.ΥΠ./ΚΕ./950/7-6-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού
και Τουρισµού η ακόλουθη απάντηση:

9250 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2. Στην µε αριθµό 10216/17-05-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 2/37743/7-6-

2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη
απάντηση:

9252 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



3. Στην µε αριθµό 10479/20-05-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Πλεύρη Αθανασίου, Γεωργιάδη Σπυρίδωνος - Αδώνιδος

δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/300/ΑΣ585δΙς/7-6-2010 έγγραφο από
τον Υπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 10596/25-05-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Καράογλου Θεοδώρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 2/35466/Α0024

/7-6-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η ακό-
λουθη απάντηση:

9254 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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5. Στην µε αριθµό 10716/27-05-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Καλαφάτη Σταύρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 61336/ΙΗ/7-6-2010

έγγραφο από την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρη-
σκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:

9256 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Βορίδη.



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 969/21.6.2010 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ.
Μαυρουδή Βορίδη προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Οι-
κονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε το ύψος
διασφάλισης των τραπεζών για τις ληξιπρόθεσµες οφειλές κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Βορίδη έχει ως εξής:
«Σύµφωνα µε το άρθρο 39 του ν. 3259/2004 η συνολική ληξι-

πρόθεσµη οφειλή από κάθε είδους συµβάσεις δανείων ή πιστώ-
σεων, που έχουν συνοµολογηθεί πριν την έναρξη ισχύος του
νόµου µε πιστωτικά ιδρύµατα, δεν µπορεί να υπερβαίνει το τρι-
πλάσιο του κατά περίπτωση ληφθέντος κεφαλαίου δανείου ή πί-
στωσης.

Εξάλλου, σύµφωνα µε την παράγραφο 2 του άρθρου 8 του ν.
3723/2008 (ΦΕΚ 250/9-12-08 Τεύχος Α’) οι οφειλέτες ή εγγυητές
που αποκλείσθηκαν από την υπαγωγή τους στις ρυθµίσεις των
ανωτέρω νόµων, διατηρούσαν το δικαίωµα να ζητήσουν την υπα-
γωγή τους στις ρυθµίσεις του ν.3259/2004, µε αίτησή τους εντός
µηνός από τη δηµοσίευση του ν. 3723/2008, ήτοι µέχρι τον Ια-
νουάριο του 2009.

Με πρόσφατη επιστολή της Ένωσης Παραγωγών Ελλάδος
προς την αρµόδια Υπουργό (3-5-2010), επισηµαίνεται ότι η πολ-
λαπλότητα των διασφαλίσεων που συνεχίζουν να διεκδικούν οι
τράπεζες για το ίδιο ποσό οφειλής, δεσµεύουν απεριόριστα τους
οφειλέτες µε εµπράγµατες ασφάλειες (υποθήκες και προσηµει-
ώσεις) και τους στερούν από ρευστότητα, απαραίτητη για την
ανάπτυξη των επιχειρήσεών τους, καθώς και από πιστοληπτική
ικανότητα έναντι άλλων τραπεζών.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Προτίθεται η Κυβέρνηση να υπαγάγει µε σχετική νοµοθε-

τική πρωτοβουλία στις διατάξεις του ν. 3259/2004 και οφειλέτες
που δεν υπήχθησαν σε αυτές µε το άρθρο 8 της παραγράφου 2
του ν. 3723/2008, δεδοµένης και της δυσµενούς οικονοµικής συ-
γκυρίας και αν όχι γιατί;

2. Θα περιοριστούν οι διασφαλίσεις που απαιτούν και παίρ-
νουν οι τράπεζες από τους ληξιπρόθεσµους οφειλέτες και τρι-
τεγγυητές, µέχρι το τριπλάσιο του καθαρού κεφαλαίου, όπως
αυτό καθορίζεται από το άρθρο 39 του ν. 3259/2004;».

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Οικονο-
µικών κ. Σαχινίδης.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, µε την ερώτησή σας αναδεικνύετε ένα πρό-

βληµα, που διαχρονικά έχει φέρει σε πάρα πολύ δύσκολη θέση
πολλούς πολίτες, οι οποίοι υποχρεώθηκαν στο παρελθόν να δα-
νεισθούν και µάλιστα σε µία περίοδο, όπως ήταν οι αρχές της
δεκαετίας του ’80 και του ’90, πριν η χώρα εισέλθει στην ΟΝΕ,
όπου τα επιτόκια ήταν πάρα πολύ ψηλά.

Το πρόβληµα αυτό, όπως ξέρετε, έφτασε στο σηµείο να πάρει
εκρηκτικές διαστάσεις, διότι τα υψηλά επιτόκια της περιόδου,
πριν από την ένταξη της χώρας στη ζώνη του ευρώ, ευνοούσαν
τη διόγκωση των οφειλόµενων καθυστερηµένων και ληξιπρόθε-
σµων ποσών. Ταυτόχρονα, στην υπερχρέωση συνέτεινε και το
γεγονός της υψηλής συχνότητας ανατοκισµού από την πλευρά
των τραπεζών.

Η πολιτεία, για να µπορέσει να αντιµετωπίσει το πρόβληµα
αυτό, πήρε σειρά νοµοθετικών πρωτοβουλιών. Και η λύση, όπως
καταλαβαίνετε, σ’ αυτά τα ζητήµατα δεν είναι εύκολη. Γιατί η
οποιαδήποτε ρύθµιση για τα πανωτόκια, δηλαδή τους τόκους επί
των χρεωµένων τόκων, πρέπει να ισορροπεί ανάµεσα στο αίτηµα
για οικονοµική παρέµβαση µε κοινωνικό προσανατολισµό και
εξοµάλυνση ακραίων καταστάσεων, αλλά από την άλλη µεριά και
της αναγκαιότητας για οµαλή και αδιατάρακτη λειτουργία του
πιστωτικού συστήµατος.

Έτσι, όπως θα ξέρετε καλύτερα ίσως από µένα, ψηφίστηκε αρ-

χικά ο ν. 2789/2000, που µε το άρθρο 30 παράγραφος 1, ρύθµιζε
τη συνολική οφειλή από τόκους σε καθυστέρηση, που παρήχθη-
σαν από κάθε είδους συµβάσεις δανείων ή πιστώσεων. Στη συ-
νέχεια εκδόθηκε ο ν.2912/2001 που µε το άρθρο 42 παράγραφος
1, ρύθµιζε τη συνολική οφειλή από τις συµβάσεις δανείων και πι-
στώσεων, ενώ µε τις ρυθµίσεις του άρθρου 39 του ν.3259/2004,
αλλά και του άρθρου 8 του ν.3723/2008 στις οποίες αναφέρε-
σθε, η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας επιχείρησε να αντιµε-
τωπίσει, µε θετικό, πρέπει να αναγνωρίσω εδώ τρόπο, το µεγάλο
πρόβληµα που είχε πια δηµιουργηθεί στη χώρα µας από την επι-
βολή ανατοκισµού τόκων και τόκων υπερηµερίας στα χορηγηθέ-
ντα δάνεια και στις πιστώσεις από τα πιστωτικά ιδρύµατα, ώστε
να τεθεί φραγµός στις ολοένα αυξανόµενες απαιτήσεις των τρα-
πεζών.

Η ρύθµιση του άρθρου 39 του ν. 3259 βρίσκεται σε ισχύ και
συνεπώς σε καµµία περίπτωση τα πιστωτικά ιδρύµατα δεν µπο-
ρούν να ζητήσουν πάνω από το τριπλάσιο του ληφθέντος κεφα-
λαίου λόγω δανείου ή πίστωσης από τους δανειολήπτες.

Βεβαίως, υπήρξαν ασάφειες που ήρθε να καλύψει η ερµηνευ-
τική διάταξη του άρθρου 8 του ν. 3723, η οποία έδωσε τη δυνα-
τότητα σε δανειολήπτες να επανυποβάλουν αίτηση υπαγωγής
τους στις ευεργετικές διατάξεις του νόµου επικαλούµενοι τη
σωστή ερµηνεία του, δηλαδή ότι τα τιθέµενα όρια για το ανώ-
τατο ποσό αρχικού κεφαλαίου και διαµορφούµενης οφειλής σε
συγκεκριµένη ηµεροµηνία, λαµβάνονται υπ’ όψιν σωρευτικά και
όχι διαζευκτικά από τα πιστωτικά ιδρύµατα.

Ως εκ τούτου, δεν υπάρχει ζήτηµα παράτασης της προθεσµίας
που είχε τεθεί µε το άρθρο 8 του ν.3723, γιατί αυτή αφορούσε
περιορισµένο αριθµό δανειοληπτών, που κακώς είχαν εξαιρεθεί
από την εφαρµογή του νόµου για τα πανωτόκια, που όπως ανέ-
φερα ήδη εξακολουθεί να ισχύει.

Σε ό,τι αφορά το δεύτερο ερώτηµά σας σχετικά µε τις εξα-
σφαλίσεις και εγγυήσεις που απαιτούν τα πιστωτικά ιδρύµατα
από τους ληξιπρόθεσµους οφειλέτες, αυτές ρυθµίζονται από το
ισχύον θεσµικό πλαίσιο του ν.3816/2010. Σύµφωνα µε αυτό το
σύνολο των υφισταµένων πάσης φύσεως εξασφαλίσεων και εγ-
γυήσεων διατηρείται, χωρίς να απαιτείται οποιαδήποτε άλλη
πράξη ή διατύπωση.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστώ και εγώ,

κύριε Υφυπουργέ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Μαυρουδής Βορίδης για

τρία λεπτά.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, όπως αντιλαµβάνεστε, εγώ είµαι ο τελευ-

ταίος ο οποίος δεν καταλαβαίνει και τη δυσκολία της συγκυρίας
και το πρόβληµα το οποίο σήµερα αντιµετωπίζει το χρηµατοπι-
στωτικό σύστηµα, όχι µόνο στη χώρα µας αλλά και γενικότερα.

Αντιλαµβάνοµαι, λοιπόν, τις πιέσεις, όπως αντιλαµβάνοµαι
όµως, και τον κρίσιµο αναπτυξιακό ρόλο τον οποίο πρέπει να παί-
ξει.

Εδώ, λοιπόν, θεωρώ ότι βρισκόµαστε στο εξής σηµείο: Αρχίζει
και υπάρχει µία αγωνία από την πλευρά του τραπεζικού συστή-
µατος, η οποία καταλήγει στο να ζητείται πολλαπλότητα εξα-
σφαλίσεων, πολλές φορές υπερβολικών.

Βεβαίως, εδώ τίθεται ένα ερώτηµα: Θα πρέπει να παρέµβει η
πολιτεία ή όχι; Ή θα πρέπει σε τελευταία ανάλυση να αφήσει την
αγορά να ρυθµίσει µε τον τρόπο που εκείνη νοµίζει και τα ζητή-
µατα των εξασφαλίσεων; ∆ιότι αυτά προφανώς επηρεάζουν και
το τραπεζικό κόστος, αλλά και εν γένει την πιστωτική συµπερι-
φορά των τραπεζών.

Ωστόσο, δύο ζητήµατα θέλω εγώ να επισηµάνω. Το πρώτο
είναι ότι ο ν. 3259, στον οποίο αναφερθήκαµε, δεν καλύπτει συµ-
βάσεις, οι οποίες έχουν συναφθεί µετά την έναρξη ισχύος του
νόµου, αλλά ο περιορισµός του τριπλασίου υφίσταται για τις
µέχρι τότε καταρτισθείσες συµβάσεις και όχι µεταγενεστέρως-
επειδή, βεβαίως, από το 2004 και µετά, πράγµατι τα επιτόκια είναι
σε πιο φυσιολογική βάση και επειδή από το 2004 και µετά, ακόµη
και οι συµβάσεις περιέχουν συνήθως ενιαύσιο ανατοκισµό και
όχι τρίµηνο ανατοκισµό, όπως γινόταν παλιότερα και τα επιτόκια
έχουν εξορθολογιστεί. Θεωρώ ότι σπάνια θα συναντήσουµε συµ-
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βάσεις συναφθείσες µετά το 2004, οι οποίες να έχουν φτάσει στο
τριπλάσιο της αρχικής οφειλής. Παρά ταύτα, νοµίζω ότι αυτή η
γενική ρύθµιση καλό θα ήταν -έστω και για το µέλλον και εν όψει
ότι ενδεχοµένως να υπάρχουν καθυστερούµενες οφειλές- να
επεκταθεί και να καλύψει και µεταγενέστερες συµβάσεις. Αυτό
ως προς το χρονικό όριο.

Το δεύτερο ζήτηµα, το οποίο γεννάται και το οποίο συνδέεται,
όµως, µε την πρώτη σας πολιτική απόφαση -εφόσον αποφασί-
σετε να τη λάβετε- είναι ότι εφόσον το τελικό ποσό δεν µπορεί να
υπερβεί το όριο του τριπλασίου, γιατί θα πρέπει να ζητούν οι τρά-
πεζες εξασφαλίσεις, οι οποίες φθάνουν να υπερβαίνουν το όριο
του τριπλασίου; Αυτό, λοιπόν, συνδέεται µε την πρώτη σας πο-
λιτική απόφαση, το να µπει ένας τέτοιος εύλογος περιορισµός.
Αυτός ο περιορισµός, ενώ διασφαλίζει τις τράπεζες και δεν τους
δηµιουργεί καµµία ζηµία, από την άλλη µεριά απελευθερώνει πε-
ριουσιακά στοιχεία των δανειστών και αυξάνει την πιστοληπτική
τους ικανότητα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σε δέκα δευτερόλεπτα.
Άρα, λοιπόν, και αυτή η ρύθµιση, ενώ κατά τη γνώµη µου δεν

θα δηµιουργήσει κανένα πρόβληµα στα τραπεζικά ιδρύµατα, θα
µπορέσει να επιτρέψει την αύξηση της πιστοληπτικής ικανότη-
τας και άρα, θα λειτουργήσει αναπτυξιακά.

Εδώ δε, απλώς να κάνω ένα σχόλιο. Νοµίζω ότι εξαιτίας της
νευρικότητας των τραπεζικών ιδρυµάτων, υπάρχει µία υπερβολή
στην απαίτηση των διασφαλίσεων, η οποία δεν είναι ορθολογική,
αλλά έχει να κάνει κυρίως µε τη γενικότερη ατµόσφαιρα – ας το
πω- αγωνίας και ανασφάλειας που δηµιουργείται µέσα στις ευ-
ρύτερες οικονοµικές δοµές σήµερα.

Άρα, θεωρώ ότι θα έπρεπε να σκεφτείτε µία ρύθµιση προς
αυτήν την κατεύθυνση, θα ήταν προς όφελος της ελληνικής οι-
κονοµίας, χωρίς να θίγει –ξαναλέω- σε τίποτα τη ρευστότητα ή
την ικανότητα των ελληνικών τραπεζών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Βορίδη.

Ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχινίδης έχει το
λόγο για τη δευτερολογία του για τρία λεπτά.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, θα συµφωνήσω µαζί σας µε τη διαπίστωση
ότι σε ορισµένες περιπτώσεις έχουµε υπεραντιδράσεις από τη
µεριά του τραπεζικού συστήµατος, µε δεδοµένες τις –θα έλεγα-
πολλές φορές ακραίες ή τεταµένες συνθήκες µέσα στις οποίες
καλείται να λειτουργήσει το τραπεζικό σύστηµα της χώρας, το
οποίο βρίσκεται αντιµέτωπο και µε µια κρίση ρευστότητας. Είναι
οµολογουµένως µία κρίση, η οποία ενισχύθηκε και από τη δηµο-
σιονοµική κρίση µε την οποία βρισκόµαστε αντιµέτωποι.

Αντιλαµβάνοµαι και οφείλω να οµολογήσω ότι θα λάβω υπ’
όψιν µου την ανάπτυξη, την οποία κάνετε στην ερώτησή σας, για
να εξετάσω τα θέµατα, τα οποία έχετε βάλει.

Θα πρέπει, όµως κι εσείς, σε επίπεδο αρχής, να συµφωνήσετε
µαζί µου ότι δεν είναι µόνο η λειτουργία των πανωτοκίων, η οποία
οδήγησε πάρα πολλούς δανειολήπτες να βρεθούν στην κατά-
σταση, στην οποία βρίσκονται σήµερα και να χρωστούν πολύ µε-
γαλύτερα ποσά σε σχέση µε την αρχική οφειλή, την οποία είχαν.

∆ιότι θα πρέπει να κάνουµε µία διάκριση στην εξέλιξη του προ-
βλήµατος από τις αρχές της δεκαετίας του ’80, όπου τότε πρω-
τίστως ήταν αποτέλεσµα των υπέρογκων επιτοκίων, σε σχέση µ’
αυτό που παρακολουθήσαµε ως φαινόµενο κατά τη δεκαετία του
2000, όπου εδώ πέρα το πρόβληµα παύει πλέον να είναι κυρίως
το πρόβληµα του επιτοκίου, αλλά αρχίζει και µετατρέπεται σε
πρόβληµα συνολικής οφειλής, δηλαδή, του αρχικού κεφαλαίου,
το οποίο δανείστηκαν νοικοκυριά, τα οποία δεν είχαν –αν θέλετε-
την απαιτούµενη πιστωτική παιδεία για να µπορέσουν να συνε-
κτιµήσουν τι ακριβώς σηµατοδοτεί η ανάληψη τόσο µεγάλης
υποχρέωσης έναντι του τραπεζικού συστήµατος.

Και βέβαια, αυτό σε ένα µεγάλο βαθµό οφείλεται –όπως γνω-
ρίζετε- στο ότι το τραπεζικό σύστηµα δεν ήταν απελευθερωµένο.
Είχαµε διοικητικά καθοριζόµενα επιτόκια και για τα δάνεια και
για τις καταθέσεις. Εποµένως, οι περισσότεροι από τους κατα-

ναλωτές δεν είχαν εξοικειωθεί µε την ιδέα τι ακριβώς συµβαίνει,
όταν ο κύκλος της οικονοµίας περάσει σε µία διαφορετική φάση
και αυτοί είναι δεσµευµένοι µε πολύ υψηλότερα κεφάλαια, από
αυτά τα οποία µπορούν µε βάση τα εισοδήµατα τους να τα δια-
χειριστούν, ούτε βέβαια και κάποιος από αυτούς µπορούσε να
συνειδητοποιήσει τι ακριβώς θα συµβεί για τον ίδιο και την οικο-
γένεια του, εάν τελικά βρεθεί αντιµέτωπος και µε µία µείωση των
εισοδηµάτων του.

Γι’ αυτό και λέω ότι ένα από τα θέµατα, τα οποία θα πρέπει να
δούµε παράλληλα µε αυτά τα οποία προτείνετε, είναι και το θέµα
της πιστωτικής παιδείας. Και εκείνο το οποίο αναγνωρίζω και δια-
πιστώνω είναι και η απουσία θεσµών συµβουλευτικής υποστήρι-
ξης των καταναλωτών που, δυστυχώς, παρά το γεγονός ότι
είχαµε µία έξαρση του δανεισµού των νοικοκυριών, η προηγού-
µενη κυβέρνηση δεν πήρε µέτρα και πρωτοβουλίες προς αυτήν
την κατεύθυνση για να βοηθήσει τα νοικοκυριά, τα οποία µέρα µε
την ηµέρα δανείζονταν περισσότερο.

Οποιαδήποτε, λοιπόν, νοµοθετική πρωτοβουλία στην κατεύ-
θυνση της ρύθµισης ληξιπρόθεσµων οφειλών πρέπει να λαµβά-
νει υπ’ όψιν και τα παραπάνω στοιχεία και όχι απλώς να
αναπαράγει νέους οφειλέτες σε παλαιότερες ρυθµίσεις, παρα-
τείνοντας τις προθεσµίες που προβλέπονται από το νόµο.

Το συνερωτώµενο Υπουργείο Οικονοµικών έχει προχωρήσει
σε ανάλογη νοµοθετική πρωτοβουλία και δίνει πραγµατικά τη δυ-
νατότητα σε χιλιάδες υπερχρεωµένους καταναλωτές και επαγ-
γελµατίες να ξεφύγουν από µία κατάσταση χωρίς προοπτική,
αλλά και στα πιστωτικά ιδρύµατα να ικανοποιήσουν µέρος των
απαιτήσεων τους, που σε διαφορετική περίπτωση θα ήταν αδύ-
νατο να πετύχουν.

Παράλληλα, πρόκειται για µία πρωτοβουλία που λαµβάνει υπ’
όψιν την ανάγκη για σαφήνεια και ασφάλεια δικαίου στη σχέση
των πιστωτικών ιδρυµάτων και των οφειλετών, ως προς τα δικαι-
ώµατα και τις υποχρεώσεις που δηµιουργούν οι διατάξεις, ώστε
να αποφευχθούν τα ερµηνευτικά προβλήµατα των προηγούµε-
νων νοµοθετηµάτων.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε και

εµείς, κύριε Υφυπουργέ.
Ακολουθεί η πρώτη µε αριθµό 962/21-6-2010 επίκαιρη ερώ-

τηση του Βουλευτή του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. Βασιλείου Έξαρχου προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων, σχετικά µε τη στήριξη των παραγωγών βιοµηχα-
νικής ντοµάτας κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή κ. Βασιλείου Έξαρχου ανα-
λυτικά έχει ως εξής:

«Πολλοί αγρότες που παράγουν βιοµηχανική ντοµάτα στο
Νοµό Λάρισας και σε άλλες περιοχές της χώρας αντιµετωπίζουν
πολύ σοβαρά προβλήµατα που οφείλονται στην αθέτηση των αρ-
χικών συµφωνιών από ορισµένες µεταποιητικές επιχειρήσεις.

Στο Νοµό Λάρισας αρκετοί αγρότες τοµατοπαραγωγοί είναι
απλήρωτοι, βρίσκονται σε δεινή οικονοµική κατάσταση και δεν
µπορούν να αντεπεξέλθουν στις υποχρεώσεις τους στην Αγρο-
τική Τράπεζα, αφού ορισµένες µεταποιητικές επιχειρήσεις κα-
θυστερούν πολύ, δεν ανταποκρίνονται στις δεσµεύσεις τους και
τους εµπαίζουν.

Όλα τα παραπάνω έχουν ως αποτέλεσµα τη δηµιουργία κλί-
µατος ανασφάλειας και αβεβαιότητας για το µέλλον των τοµα-
τοπαραγωγών.

Ερωτάται η κυρία Υπουργός:
Ποια µέτρα θα λάβει η Κυβέρνηση, προκειµένου να πιεστούν

οι µεταποιητικές επιχειρήσεις που καθυστερούν να πληρώσουν
τους τοµατοπαραγωγούς;

Ποια µέτρα προτίθεται να λάβει η Κυβέρνηση για τη στήριξη
της ελληνικής παραγωγής βιοµηχανικής ντοµάτας και την εξυ-
γίανση του καθεστώτος εµπορίας της, ώστε να προστατευτούν
οι αγρότες;»

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Αγροτι-
κής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Μιχαήλ Καχριµάκης.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
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Στόχος της Κυβέρνησης και του Υπουργείου Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων είναι η διασφάλιση του αγροτικού εισοδή-
µατος και η πολύπλευρη στήριξη των παραγωγών και ιδιαίτερα
σε µία δύσκολη συγκυρία που διανύουµε. Και στο πλαίσιο αυτό,
είµαστε αποφασισµένοι να µην ανεχθούµε ούτε τον εµπαιγµό,
ούτε την εξαπάτηση του αγρότη. Είµαστε αποφασισµένοι να στα-
θούµε εµπόδιο στην προχειρότητα, την κουτοπονηριά, αποδίδο-
ντας τις ευθύνες εκεί που ανήκουν και διασφαλίζοντας τα
δικαιώµατα των παραγωγών.

Εργαζόµαστε συστηµατικά και µεθοδικά για όλα τα ζητήµατα
και όλα τα προβλήµατα. Καταβάλλαµε, λοιπόν, πολύµηνες προ-
σπάθειες, για να κλείσουµε την τεράστια «µαύρη» τρύπα στον
τοµέα της βιοµηχανικής ντοµάτας, µία «τρύπα» περίπου 20 εκα-
τοµµυρίων ευρώ, τα οποία όφειλαν οι επιχειρήσεις τυποποίησης
στους παραγωγούς ντοµάτας για το 2009.

Οι µεταποιητές ήταν συνηθισµένοι στο να έχουν τις πλάτες της
πολιτικής ηγεσίας και αρνούνταν να εξοφλήσουν τα χρέη τους,
ενώ ταυτόχρονα απαιτούσαν να µπουν και πάλι στο σύστηµα του
καθεστώτος συνδεδεµένης ενίσχυσης, που ισχύει φέτος για τε-
λευταία χρονιά.

Από τις είκοσι δύο επιχειρήσεις που είχε εντάξει η προηγού-
µενη κυβέρνηση, µόνο οχτώ είχαν εξοφλήσει τους παραγωγούς
και µπορούσαν να ενταχθούν και φέτος. Και εδώ αντιµετωπίσαµε
µία αντιφατική κατάσταση, καθώς αν δεν εντάσσονταν και οι λοι-
πές επιχειρήσεις στο σύστηµα δεν θα µπορούσε να απορροφη-
θεί η φετινή παραγωγή.

Από την άλλη όµως, πώς να εντάξεις στο καθεστώς επιχειρη-
µατίες που αρνούνται να εξοφλήσουν τους αγρότες; Έτσι εντά-
ξαµε αρχικά οχτώ, από τις είκοσι βιοµηχανίες που έκαναν αίτηση
και αρχίσαµε πιέσεις στις υπόλοιπες, κατορθώνοντας να εντα-
χθούν άµεσα άλλες τέσσερις ,οι οποίες εξόφλησαν τις υποχρε-
ώσεις τους και πάλι όµως, η απορρόφηση της παραγωγής δεν
ήταν πλήρως διασφαλισµένη.

Μπροστά στο αδιέξοδο λάβαµε την πρωτοβουλία και µέσα από
µία επίπονη διαδικασία συνεργασίας µε το Υπουργείο Οικονοµι-
κών και µε το συνάδελφο, κ. Σαχινίδη, εξασφαλίσαµε την εξό-
φληση των παραγωγών µε εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου
µέσω δανείου προς τους οφειλέτες, αλλά µε µία προϋπόθεση-
ασφαλιστική δικλείδα: ούτε ευρώ στα χέρια των οφειλετών, αλλά
το σύνολο του χρέους εξοφλείται µε απευθείας κατάθεση στους
τραπεζικούς λογαριασµούς των παραγωγών. Έτσι αφού πληρω-
θούν οι παραγωγοί και αφού οι µεταποιητές παράσχουν τις απα-
ραίτητες εγγυήσεις, τότε θα µπουν στο καθεστώς της
συνδεδεµένης ενίσχυσης. Μόνο δηλαδή, εφόσον καταθέσουν εγ-
γυητικές επιστολές, για να διασφαλιστεί και η πληρωµή της φε-
τινής παραγωγής.

Θεωρώ, λοιπόν, κύριε συνάδελφε, ότι τα συµφέροντα των πα-
ραγωγών τα προστατεύσαµε. Θεωρώ ότι µέσα στη δυσµενή οι-
κονοµική συγκυρία που περνάει η χώρα µας, ενεργήσαµε κατά
τον καλύτερο δυνατό τρόπο. ∆εν αδιαφορήσαµε, δεν αφήσαµε
µόνη της την αγορά να αποφασίσει ποιος θα υπερισχύσει, ο µε-
γάλος και ο ισχυρός ή ο µικρός και ο αδύναµος. ∆ηλαδή, ο µε-
ταποιητής ή ο παραγωγός. Ενδιαφερθήκαµε, αποφασίσαµε,
παρεµβήκαµε και δώσαµε λύση, γιατί σταθερή µας θέση είναι η
προστασία της παραγωγής και του εισοδήµατος του αγρότη.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υφυπουργό.
Ο Βουλευτής κ. Βασίλειος Έξαρχος έχει το λόγο για τρία

λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΕΞΑΡΧΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, πρέπει να εντείνετε τις προσπάθειες να πλη-

ρωθούν οι παραγωγοί, διότι ξέρετε -και αυτή τη στιγµή που µι-
λάµε- ότι όχι µόνο στη Λάρισα και στη Θεσσαλία, αλλά και σε
άλλες περιοχές της χώρας που παράγουν βιοµηχανική ντοµάτα,
είναι πάρα πολλοί οι παραγωγοί που είναι απλήρωτοι ακόµα. Και
θέλω να προσθέσω ότι πολλοί απ’ αυτούς είναι ενταγµένοι και
σε προγράµµατα µείωσης της νιτρορύπανσης και δεν έχουν
πάρει τα λεφτά που δικαιούνται για το 2009. Πολλοί απ’ αυτούς
είναι παραγωγοί σιτηρών και γνωρίζετε ότι έχουν µία δεύτερη
πολύ κακή χρονιά, σε ό,τι αφορά την τιµή, αλλά και αυτήν καθ’

αυτήν τη διάθεση της παραγωγής των σιτηρών.
Και την ίδια στιγµή που τους οφείλουν τα λεφτά οι µεταποιη-

τικές επιχειρήσεις για την παραγωγή που παρέδωσαν πέρσι –σε
δύο µήνες θα κλείσουν χρόνο από την ηµέρα που πούλησαν την
παραγωγή τους και δεν έχουν πάρει τα λεφτά τους- πηγαίνει και
η ∆ΕΗ και τους κόβει το ρεύµα, όταν είναι γνωστό ότι ακόµα και
η επιστροφή του πετρελαίου δεν έχει δοθεί στους αγρότες. Άρα,
λοιπόν, θέλω να σας παρακαλέσω να εντείνετε την προσπάθεια
να πληρωθούν όλοι οι παραγωγοί.

Ένα δεύτερο θέµα το οποίο είναι πάρα πολύ σηµαντικό, είναι
η µεγάλη ανάγκη εξυγίανσης του καθεστώτος εµπορίας της βιο-
µηχανικής ντοµάτας, γιατί ξέρετε τι συµβαίνει. ∆εν είναι µόνο οι
καθυστερήσεις στην πληρωµή, είναι η αθέτηση των δεσµεύσεων
σε ό,τι αφορά την τιµή του προϊόντος, είναι ότι εκ των υστέρων
ανακαλύπτουν πως οι ξένες ύλες είναι πολύ περισσότερες απ’
αυτές που αρχικά υπολογίζονταν και ενώ ένας παραγωγός µπο-
ρεί να έχει πουλήσει πενήντα τόνους, όταν πάει να εξοφληθεί
πληρώνεται για πολύ λιγότερους.

Βεβαίως, κατανοώ και την ανάγκη να υπάρξουν µεταποιητικές
επιχειρήσεις, οι οποίες –αναφέροµαι στον αριθµό- θα µπορέσουν
να απορροφήσουν την ελληνική παραγωγή. Αλλά δεν µπορεί να
δεχτεί τον εκβιασµό η ελληνική πολιτεία. ∆εν µπορούν να δε-
χτούν τον εκβιασµό οι αγρότες ότι «κοιτάξτε, θα δούµε τι θα κά-
νουµε, δεν µπορούµε να διαθέσουµε την παραγωγή, ας µην
πληρώνουν ή ας κάνουν τις εκπτώσεις», αυτές που σας είπα,
«στις ξένες ύλες και στις τιµές». ∆εν µπορεί να συνεχιστεί αυτό
το καθεστώς.

Θεωρώ ότι πρέπει να πάρετε πρωτοβουλίες για την εξυγίανση
της αγοράς, γιατί είµαι απ’ αυτούς που πιστεύουν πως σε µια
εποχή όπου τα προϊόντα µας αντιµετωπίζουν δυσκολίες πρό-
σβασης στις αγορές, τα καρτέλ στις περισσότερες των περι-
πτώσεων λειτουργούν ανεξέλεγκτα. Άρα το θέµα της
εξυγίανσης, ευρύτερα της αγοράς των αγροτικών προϊόντων
είναι µείζον θέµα και ειδικότερα της εµπορίας της βιοµηχανικής
ντοµάτας, για την οποία συζητούµε. Και πιστεύω ότι έχει µέλλον
και προοπτική η καλλιέργεια της βιοµηχανικής ντοµάτας και χρει-
άζονται συγκεκριµένα µέτρα στήριξης, µε κυριότερα αυτά που
σας ανέφερα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε και

εµείς τον κ. Έξαρχο.
Ο Υφυπουργός κ. Μιχαήλ Καρχιµάκης έχει το λόγο για τρία

λεπτά.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Αγαπητέ συνάδελφε, θέσατε ίσως το µεγα-
λύτερο θέµα που απασχολεί και την ελληνική κοινωνία, αλλά και
τους Έλληνες παραγωγούς, τους Έλληνες αγρότες, το θέµα της
εξυγίανσης του καθεστώτος εµπορίας. Και είναι ένα ζήτηµα, που
ξέρετε ότι απαιτεί πολλή προσοχή, βούληση και αποφασιστικό-
τητα.

Είναι ένα θέµα για το οποίο η ίδια η πολιτεία και το Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων πρέπει να είναι σε διαρκή
ετοιµότητα για να συγκρουστεί µετωπικά µε τα φαινόµενα της
ασυδοσίας στην αγορά. Και η ξεκάθαρη πολιτική µας επιλογή -
όπως πάρα πολλές φορές έχω επαναλάβει- είναι να είµαστε µε
τους πολλούς, µ’ αυτούς που παράγουν και όχι µ’ αυτούς που
παρασιτούν, χωρίς βεβαίως, αυτό να σηµαίνει ότι είναι µία ισο-
πεδωτική αντίληψη και ότι είµαστε εναντίον της επιχειρηµατικό-
τητας, της υγιούς επιχειρηµατικότητας.

Όµως οι αγρότες και ακόµα πιο συγκεκριµένα οι Λαρισαίοι πα-
ραγωγοί -όπως είπαµε και άλλη φορά σε ερώτηση που συζητή-
σαµε- βίωσαν πριν από µερικούς µήνες την αδικία και την
κοροϊδία. Και θυµάστε τι έγινε την παραµονή των Χριστουγέν-
νων. Εµείς θέλουµε να βάλουµε τέλος σ’ αυτά τα φαινόµενα, γι’
αυτό και δηµιουργούµε ένα πλέγµα δικαίου µε νόµους και τοµές
που δρουν αποτρεπτικά για όσους επιδιώκουν να χρησιµοποιή-
σουν αθέµιτα µέσα σε βάρος των αγροτών.

Στο πλαίσιο αυτό –και το γνωρίζετε- προχωράµε στην δηµι-
ουργία του µητρώου εµπόρων αγροτικών και κτηνοτροφικών
προϊόντων, ώστε να γνωρίζουµε και να µπορούµε να ελέγξουµε
ποιοι συµµετέχουν στην εµπορία των αγροτικών µας προϊόντων,
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να έχουν όνοµα, ταυτότητα, έγκριση, έλεγχο από το Υπουργείο
και τους συναρµόδιους φορείς. Προχωρούµε επίσης στην ανα-
µόρφωση του κοινοτικού πλαισίου της προηγούµενης ελεγκτι-
κής διαδικασίας, µε αποτέλεσµα οι ποινές να είναι πλέον
πραγµατικά αποτρεπτικές.

Είναι αδιανόητο να αισθάνεται αυτός που παρανοµεί, που πα-
ρατυπεί ότι το πρόστιµο ή η ποινή η οποία θα του επιβληθεί είναι
πολύ µικρή, σε σχέση µε το κέρδος που θα αποκοµίσει. Εκεί ακρι-
βώς είναι και η αφετηρία της αναπαραγωγής όλων αυτών των
φαινοµένων. Τα πρόστιµα, λοιπόν, για όσους παρανοµούν θα
είναι πολύ πιο υψηλά και θα καθίστανται εισπρακτέα και µέσω
του εκσυγχρονισµού της ελεγκτικής διαδικασίας. Στόχος µας
είναι, από την απλή καταγραφή των καταγγελιών και την υπο-
βολή συστάσεων να περάσουµε στο επίπεδο των οικονοµικών
κυρώσεων, µε ισχυρά αποτρεπτικό χαρακτήρα.

Άλλωστε, θεωρούµε ότι είναι ιδιαίτερα σηµαντικό και θα φέρει
αποτέλεσµα το γεγονός πως σήµερα υποχρεούνται όσοι έµποροι
αυθαιρετούν να καταθέτουν εγγυητικές επιστολές για τη δια-
σφάλιση της εµπορευόµενης αξίας του προϊόντος και κατ’ επέ-
κταση του εισοδήµατος των παραγωγών. Παράλληλα, τηρείται
αυστηρά και η κείµενη εθνική νοµοθεσία που υπάρχει και προ-
βλέπει επιβολή προστίµων για όσες µεταποιητικές επιχειρήσεις
εκπληρώνουν εκπρόθεσµα τις οφειλές τους, προς τις οµάδες πα-
ραγωγών.

Θα είµαστε αυστηροί και δεν ανεχόµαστε από κανέναν να
εµπαίζει και να απαξιώνει τον κόπο των αγροτών. Όσοι το τολ-
µήσουν θα µας βρουν µπροστά τους, χωρίς αναστολές και χαρι-
στική αντιµετώπιση. Ο µόχθος και η προσπάθεια των αγροτών,
αγαπητέ συνάδελφε, πρέπει να είναι σεβαστή απ’ όλους.

Όσον αφορά κάποια άλλα ζητήµατα που θέσατε σε σχέση και
µε το πετρέλαιο και µε τη νιτρορύπανση και όλα αυτά τα θέµατα,
νοµίζω ότι είναι σε µία διαδικασία εξέλιξης και κανένας δεν πρό-
κειται να στερήσει τα δικαιώµατα αυτά των Ελλήνων αγροτών,
των αγροτών του κάµπου, απ’ αυτούς.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε και

εµείς τον Υφυπουργό κ. Καρχιµάκη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η δεύτερη µε αριθµό 958/21-6-

2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Σιµεών Κεδίκογλου προς τους Υπουργούς Προστασίας του Πο-
λίτη και Οικονοµικών, σχετικά µε τους συµβασιούχους πυροσβέ-
στες κ.λπ. δεν θα συζητηθεί και διαγράφεται.

Η τρίτη µε αριθµό 966/21-6-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Άγγελου Τζέκη
προς τους Υπουργούς Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης και
Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας σχετικά µε την
αντιµετώπιση των προβληµάτων των εργαζοµένων στην επιχεί-
ρηση µετάλλου «ΜΙΝΟΣ ΑΒΕΕ» στη Θεσσαλονίκη κ.λπ., δεν θα
συζητηθεί λόγω κωλύµατος των κυρίων Υπουργών και διαγρά-
φεται.

Η πέµπτη µε αριθµό 964/21-6-2010 επίκαιρη ερώτηση του Ζ’
Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς κ. Αναστασίου Κουράκη προς την Υπουργό
Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τους
εκπαιδευτικούς της ∆ευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης κ.λπ., δεν θα
συζητηθεί κατόπιν συνεννόησης και διαγράφεται.

Επίκαιρες ερωτήσεις δευτέρου κύκλου:
Η τρίτη µε αριθµό 967/21-6-2010 επίκαιρη ερώτηση της Βου-

λευτού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σοφίας Καλα-
ντίδου προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων των εργαζοµέ-
νων στην εταιρεία «Συστήµατα Sunlight ABEE» στην Ξάνθη κ.λπ.
δεν θα συζητηθεί κατόπιν κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και
διαγράφεται.

Επόµενη επίκαιρη ερώτηση είναι η πέµπτη µε αριθµό 965/21-
6-2010 της Βουλευτού του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς κ. Ευαγγελίας Αµµανατίδου–Πασχαλίδου προς την Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την επιστροφή
ενισχύσεων από βιοκαλλιεργητές στις καµένες περιοχές από τις
πυρκαγιές του 2007 κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση της κυρίας συναδέλφου έχει ως εξής:

«Από το ∆εκέµβρη του 2009 µε έγγραφο του Οργανισµού
Πληρωµών και Ελέγχων Κοινοτικών Ενισχύσεων Προσανατολι-
σµού και Εγγυήσεων, του γνωστού ΟΠΕΚΕΠΕ, καλούνται οι αρ-
µόδιες ∆ιευθύνσεις Αγροτικής Ανάπτυξης των Νοµαρχιακών
Αυτοδιοικήσεων να προβούν σε διασταυρωτικούς ελέγχους µε
τα αρχεία πληρωµών των ΠΣΕΑ, προκειµένου να διαπιστωθεί εάν
σε δικαιούχους γεωργο-περιβαλλοντολογικών ενισχύσεων έχουν
χορηγηθεί κρατικές ενισχύσεις για απώλεια αντιστάθµισης εισο-
δήµατος ή και ενισχύσεις ανασύστασης φυτικού κεφαλαίου.

Εγείρεται µε αυτό τον τρόπο θέµα ασυµβατότητας µεταξύ των
δύο επιδοτήσεων.

Ως γνωστόν, οι ενισχύσεις σε πυρόπληκτους καλλιεργητές χο-
ρηγούνται, µε γενικό στόχο τη µερική κάλυψη του απολεσθέντος
εισοδήµατος και τη συνέχιση της καλλιέργειας, ενώ η ενίσχυση
από το πρόγραµµα της βιολογικής γεωργίας στοχεύει αφενός
στην κάλυψη του αυξηµένου κόστους που εµφανίζει η βιολογική
παραγωγή-τεχνική και αφετέρου στην προστασία του περιβάλ-
λοντος, έναντι της συµβατικής.

Σε απάντηση της Γενικής ∆ιεύθυνσης Γεωργίας και Αγροτικής
Ανάπτυξης της Ευρωπαϊκής Επιτροπής µάλιστα επισηµαίνεται
ότι δεν υπάρχει κανενός είδους ασυµβατότητα µεταξύ των δύο
επιδοτήσεων.

Επειδή οι «υπό αναίρεση επιδοτούµενοι» συνεχίζουν την καλ-
λιέργεια σύµφωνα µε τις αρχές της βιολογικής γεωργίας επωµι-
ζόµενοι πάντα το αυξηµένο κόστος, όταν µάλιστα οι
βιοκαλλιεργητές εξακολουθούν να είναι απλήρωτοι για το έτος
εφαρµογής το 2008. Κατόπιν των παραπάνω, ερωτάται η κυρία
Υπουργός:

1. Θα ανακληθεί το εν λόγω έγγραφο και θα επαναξιολογηθεί
η όλη διαδικασία, ώστε να µην πληγούν οι καλλιεργητές, αφού
δεν υπάρχει κανενός είδους ασυµβατότητα µεταξύ των δύο επι-
δοτήσεων;»

Ο κύριος Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ.
Μιχαήλ Καρχιµάκης έχει το λόγο για τρία λεπτά.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Κύριε Πρόεδρε, σύµφωνα µε σχετική Υπουρ-
γική Απόφαση του 2008 δόθηκε η δυνατότητα στους αγρότες,
που είχαν ενταχθεί στο πρόγραµµα της Βιολογικής Γεωργίας και
επλήγησαν από τις πυρκαγιές του 2007, να υποβάλουν αιτήσεις
στις ∆ιευθύνσεις Αγροτικής Ανάπτυξης των Νοµαρχιακών Αυτο-
διοικήσεων. Με βάση τις αιτήσεις αυτές και µε σχετικές αποφά-
σεις των Νοµαρχών πραγµατοποιήθηκαν αυτοψίες από τριµελείς
επιτροπές µε την παρουσία παραγωγών, προκειµένου να διαπι-
στωθεί αν συντρέχουν περιπτώσεις ανωτέρας βίας. Σε περιπτώ-
σεις όπου τα πορίσµατα αυτοψίας κατέγραφαν τη φυσική
καταστροφή παρέχονταν οι εξής δυνατότητες:

Πρώτον, σε περίπτωση ολοσχερούς καταστροφής του συνό-
λου της ενταγµένης έκτασης των µόνιµων φυτειών ο παραγωγός
µπορούσε να επιλέξει τη λήξη της σύµβασης χωρίς να του επι-
βληθούν οι σχετικές κυρώσεις, καθώς η επιδότηση µπορεί να
δοθεί µόνο σε φυτείες που βρίσκονται σε παραγωγική ηλικία. Και
το να µην επιβληθούν οι σχετικές κυρώσεις σηµαίνει,κυρίως, ότι
δεν ζητήθηκε σε καµµία περίπτωση από τους παραγωγούς να
επιστρέψουν τις ενισχύσεις, που είχαν λάβει τα προηγούµενα
χρόνια. Ούτε 1 ευρώ από το πενταετές πρόγραµµα.

∆εύτερον, σε περίπτωση ολοσχερούς καταστροφής µέρους
της ενταγµένης έκτασης των µόνιµων φυτειών ο παραγωγός
µπορούσε, εφόσον το επιθυµούσε, να ζητήσει τη τροποποίηση
της ισχύουσας σύµβασης και να περιοριστεί στο παραγωγικό
µέρος για το υπόλοιπο της πενταετίας, χωρίς να επιβληθούν ούτε
εδώ οι σχετικές κυρώσεις για αυτό το έτος.

Τρίτον, σε περιπτώσεις όπου οι καταστροφές υπερέβαιναν το
50% της ενταγµένης έκτασης δινόταν η δυνατότητα, εφόσον το
επιθυµούσαν οι παραγωγοί, να διακόψουν τη σύµβασή τους,
χωρίς τις σχετικές κυρώσεις και χωρίς να επιστρέψουν ενισχύ-
σεις που είχαν πάρει τα προηγούµενα χρόνια.

Και, τέταρτον, σε περίπτωση µερικής ή ολοσχερούς κατα-
στροφής ετήσιων καλλιεργειών ο αγρότης είχε το δικαίωµα να
συνεχίσει µε το ίδιο καθεστώς: αυτό, δηλαδή, της αρχικής σύµ-
βασης για το υπόλοιπο της πενταετίας, χωρίς να επιβληθούν κυ-
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ρώσεις. Άλλωστε στις ετήσιες καλλιέργειες δεν τίθεται θέµα τρο-
ποποίησης της σύµβασης γιατί, µετά την αναγνώριση της κατα-
στροφής από την πυρκαγιά, καλύπτεται η πληγείσα καλλιέργεια
τη συγκεκριµένη καλλιεργητική περίοδο και µόνο από την επό-
µενη καλλιεργητική χρονιά ο δικαιούχος αγρότης οφείλει και πάλι
να τηρήσει το εγκεκριµένο καλλιεργητικό σχέδιο.

Κατά τον κοινοτικό έλεγχο που έγινε το Νοέµβριο του 2009 ζη-
τήθηκε από τους ελεγκτές της Ευρωπαϊκής Επιτροπής να πραγ-
µατοποιηθούν διασταυρωτικοί έλεγχοι µε τα αρχεία του ΕΛΓΑ
και του ΠΣΕΑ, ώστε να διαπιστωθεί η ύπαρξη καλλιεργητών που
δεν τήρησαν την προβλεπόµενη από την κοινή υπουργική από-
φαση του 2008 διαδικασία. Εάν, δηλαδή, ζήτησαν και ενισχύθη-
καν από τον ΟΠΕΚΕΠΕ για το σύνολο της ενταγµένης έκτασης
στο πρόγραµµα της βιολογικής γεωργίας για το 2008 αποκρύ-
πτοντας το γεγονός ότι είναι πυρόπληκτοι και έλαβαν γι’ αυτό
κρατική ενίσχυση.

Στο σηµείο αυτό πρέπει να διευκρινίσουµε ότι η καταβολή κρα-
τικών και κοινοτικών ενισχύσεων για το ίδιο αντικείµενο, δεν επι-
τρέπεται. Σε συνέχεια της απάντησης των κοινοτικών ελεγκτών
στάλθηκαν έγγραφα προς τις ∆ιευθύνσεις Αγροτικής Ανάπτυξης
όλης της χώρας, προκειµένου να πραγµατοποιήσουν τους δια-
σταυρωτικούς αυτούς ελέγχους και να ενηµερώσουν τον ΟΠΕ-
ΚΕΠΕ.

Τέλος, όσον αφορά το έγγραφο της Γενικής ∆ιεύθυνσης Γε-
ωργίας και Αγροτικής Ανάπτυξης της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, το
οποίο το επικαλείστε, κυρία συνάδελφε, σχετικά µε τη συµβατό-
τητα µεταξύ των δύο επιδοτήσεων, θέλω να σας πω ότι αυτό
ισχύει µόνο για το έτος που συντελέστηκε η πυρκαγιά, δηλαδή,
για το 2007, όπου πράγµατι καταβλήθηκε στους δικαιούχους και
η ενίσχυση για τη βιολογική καλλιέργεια και η αποζηµίωση του
ΠΣΕΑ .

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

Υφυπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Μιχαήλ Καρ-
χιµάκη.

Το λόγο έχει η ερωτώσα Βουλευτής του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς, αγαπητή κ. Ευαγγελία Αµµανατίδου-Πα-
σχαλίδου.

Ορίστε, κυρία συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, να σας θυµίσω ότι την ίδια ερώτηση, ως

απλή ερώτηση την κατέθεσα στις 16 Μαρτίου του 2010 και το
Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων δεν µου απά-
ντησε, γι’ αυτό την επανέφερα ως επίκαιρη ερώτηση.

Θέλω να σας πω ότι οι βιοκαλλιεργητές δεν έχουν κανένα πρό-
βληµα στους διασταυρωτικούς ελέγχους. ‘Όµως εδώ τίθεται ένα
σοβαρότατο ζήτηµα.

Τα γεωργοπεριβαλλοντικά προγράµµατα δεν στοχεύουν µόνο
στην παραγωγή αγροτικών προϊόντων, απηλλαγµένων από διά-
φορα χηµικά, όπως είναι φυτοφάρµακα, λιπάσµατα, αλλά και
στην ελαχιστοποίηση επιβάρυνσης του περιβάλλοντος από τα
παραπάνω χηµικά. Έτσι, οι πυρόπληκτες περιοχές και όσοι ασχο-
λήθηκαν µε τη βιολογική γεωργία –και µιλάµε για δενδρώδεις
καλλιέργειες, οι οποίες δεν είχαν καταστραφεί ολοσχερώς- µπή-
καν στην αντιστάθµιση της ζηµιάς, δηλαδή στα ΠΣΕΑ. Και βε-
βαίως, κανένας δεν ενηµέρωσε τους παραγωγούς κατά το χρόνο
υποβολής της αίτησής τους στα ΠΣΕΑ ότι η ενδεχόµενη λήψη
κρατικής ενίσχυσης είναι ασύµβατη µε τις επιδοτήσεις βιολογι-
κής γεωργίας και ότι συνεπάγεται την απένταξη του καλλιεργητή
από το εν λόγω πρόγραµµα, πόσω µάλλον που η εν λόγω οδηγία
επιφυλάσσει ισοπεδωτική αντιµετώπιση σε όλους τους πυρό-
πληκτους βιοκαλλιεργητές, ανεξάρτητα από το είδος και το πο-
σοστό της ζηµιάς ή το ύψος του ποσού που έλαβαν. Άλλωστε,
οι δικαιούχοι βιοκαλλιεργητές ουδέποτε απέκρυψαν στοιχεία και
αποδέχονται τους ελέγχους, όπως είπα πιο µπροστά, σύµφωνα
και µε τη δήλωση που έχουν υπογράψει κατά τη σύναψη της σχε-
τικής σύµβασης µε τις τοπικές ∆ιευθύνσεις Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης.

Κύριε Υφυπουργέ, αναφερθήκατε στην απάντηση της Ευρω-
παϊκής Επιτροπής. Ακριβώς αυτό που αναφέρει η απάντηση της

Ευρωπαϊκής Επιτροπής είναι: «Αν σύµφωνα µε τη νοµοθεσία της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής τα γεωργοπεριβαλλοντικά προγράµµατα
είναι ασύµβατα µε τα προγράµµατα κρατικών ενισχύσεων για την
αντιστάθµιση από ζηµιογόνα γεγονότα, όπως οι πυρκαγιές, σε
γενικές γραµµές δεν υπάρχει καµµία διάταξη στη νοµοθεσία της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής που να προβλέπει τέτοιου είδους ασυµ-
βατότητα. Επιπλέον, σύµφωνα µε το άρθρο 47 του Κανονισµού
1974/2006, τα κράτη-µέλη δύνανται να κάνουν δεκτές σοβαρές
φυσικές καταστροφές, όπως οι πυρκαγιές, ως περιπτώσεις ανω-
τέρας βίας ή εξαιρετικές περιπτώσεις και να παραιτούνται συνε-
πακολούθως από την αίτηση επιστροφής εν όλω ή εν µέρει της
ενίσχυσης, παραδείγµατος χάριν, της γεωργοπεριβαλλοντικής
ενίσχυσης που έλαβε ο δικαιούχος».

Αυτά απαντά η Ευρωπαϊκή Επιτροπή. ∆εν αναφέρεται πουθενά
αυτό που είπατε εσείς για τον ίδιο χρόνο της πυρκαγιάς, για το
2007. Εδώ όµως έχουµε βιοκαλλιεργητές, έχουµε ανθρώπους
που συνεχίζουν τη βιολογική γεωργία. Έχουµε ανθρώπους, οι
οποίοι βοηθούν στο περιβάλλον και όχι µόνο στη φυτική παρα-
γωγή. Αυτούς τους ανθρώπους τους έχετε απλήρωτους από το
2008. Αυτοί λοιπόν συνεχίζουν να είναι σε ένα καθεστώς οµηρίας
και αυτήν τη στιγµή καλούνται να δώσουν πίσω χρήµατα των ενι-
σχύσεων, µε τα οποία συνεχίζουν την παραγωγή. ∆εν µπορούµε
να καταλάβουµε τι εννοεί το Υπουργείο. Θα πρέπει λοιπόν το έγ-
γραφο του ΟΠΕΚΕΠΕ µε αριθµό πρωτοκόλλου 1503/1996, στις
2.12.2009, να αποσυρθεί και να επαναπροσδιοριστεί, να αποσα-
φηνιστεί προς τις ∆ιευθύνσεις Γεωργίας ακριβώς τι εννοείτε και
ότι δεν υπάρχει ασυµβατότητα σε αυτά που ανέφερα παραπάνω.

Κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι αυτό θα πρέπει να το κάνετε άµεσα
για να συνεχίσουν οι βιολογικές δενδρώδεις καλλιέργειες την πα-
ραγωγή τους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την

κ. Αµµανατίδου-Πασχαλίδου.
Το λόγο έχει ο κύριος Υφυπουργός για τρία λεπτά.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η κυρία συνάδελφος, αναφερόµενη στο θέµα, το οποίο ερωτά,

είπε κάποια στιγµή ότι δεν ενηµέρωσε κανείς. Εγώ έχω να σας
πω το εξής: Ότι ο πλέον πυρόπληκτος νοµός της χώρας, η Ηλεία,
µε ανθρώπινες απώλειες και ανυπολόγιστες καταστροφές, εφήρ-
µοσε όλα τα προβλεπόµενα στις διατάξεις της κοινής υπουργι-
κής απόφασης, µε αποτέλεσµα οι παραγωγοί σήµερα να µην
έχουν κανένα πρόβληµα. Άρα, το επιχείρηµα που σας µεταφέ-
ρεται ότι δεν ενηµέρωσε κανείς -δεν λέω ότι το υιοθετείτε, πλη-
ροφορίες έχετε- δεν ισχύει. Όµως σε άλλους νοµούς,
σκεπτόµενοι µικροπολιτικά και κοντόφθαλµα, οδήγησαν τους πα-
ραγωγούς στο να µην εφαρµόσουν τις οδηγίες της κοινής
υπουργικής απόφασης για να ωφεληθούν τη διπλή αποζηµίωση,
παρά το γεγονός ότι δόθηκε άτυπη παράταση για την εξέταση
των αιτήσεων για δικαιούχους που είχαν υποστεί ζηµιά από την
πυρκαγιά. Πρέπει επίσης, να επισηµάνω ότι µε βάση τις εθνικές
και κοινοτικές διατάξεις του προγράµµατος, οι παραγωγοί που
δηλώνουν ψευδή στοιχεία ή προσπαθούν µε πρόθεση να παρα-
πλανήσουν, είτε αποβάλλονται από το πρόγραµµα και τα ποσά
αναζητούνται ως αχρεωστήτως καταβληθέντα είτε αποκλείονται
από το σύνολο των δράσεων του µέτρου.

Τι ζητάµε, δηλαδή, σήµερα; Να επιβραβεύσουµε την αυθαιρε-
σία;

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑNAΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: ∆εν είπα κάτι τέτοιο.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Να επιβραβεύσουµε όσους προσπάθησαν
να εξαπατήσουν το κράτος, εισπράττοντας διπλές αποζηµιώσεις;
Να συντηρήσουµε τη νοοτροπία του ατοµισµού σε βάρος του
συνόλου των εντίµων αγροτών και των φορολογούµενων πολι-
τών; Μήπως τελικά τέτοιες δεν ήταν οι πρακτικές που µας οδή-
γησαν στα σηµερινά οικονοµικά αδιέξοδα και στην κρίση των
αξιών της κοινωνίας µας;

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑNAΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κύριε Υπουργέ, αλλού
το βάζετε το θέµα.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Λυπάµαι που θα σας απογοητεύσω, αλλά η
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ηγεσία του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
καθώς και το σύνολο της Κυβέρνησης, δεν είµαστε διατεθειµένοι
να συµβιβαστούµε µε αυτά τα φαινόµενα. Είµαστε αποφασισµέ-
νοι να σταθούµε απέναντι σε αυτά, για να µην αναπαράγονται.
Είµαστε αποφασισµένοι να ισχυροποιήσουµε το σύστηµα ελέγ-
χου. Είµαστε όµως και αποφασισµένοι να σταθούµε δίπλα στους
έντιµους παραγωγούς, να στηρίξουµε τις προσπάθειές τους και
να προσφέρουµε τη δυνατότητα να σταθούν στα πόδια τους,
χωρίς να εξαρτώνται από πολιτικά τερτίπια, αλλά στη δική τους
δύναµη, στο δικό τους καθηµερινό αγώνα. Εµείς είµαστε δίπλα
τους µε τις πολιτικές και την πρακτική που πρέπει, έτσι ώστε να
είναι αξιοπρεπείς και περήφανοι.

Όσον αφορά τα θέµατα που θέσατε ότι είναι απλήρωτοι, να
σας πω ότι έχουν υπογραφεί οι κοινές υπουργικές αποφάσεις
και δροµολογείται η διαδικασία για όσους δικαιούνται να πάρουν
τις ενισχύσεις από τις βιολογικές καλλιέργειες, γενικώς από τα
γεωργοπεριβαλλοντικά. Έχουν δροµολογηθεί οι διαδικασίες και
ξεκινούν οι πληρωµές για τα οφειλόµενα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς, κύριε Υφυπουργέ.
Συνεχίζουµε µε την πρώτη µε αριθµό 959/21-6-2010 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµα-
τος κ. ∆ηµητρίου Παπουτσή προς τον Υπουργό Πολιτισµού και
Τουρισµού, σχετικά µε την κατασκευή του αλιευτικού και τουρι-
στικού καταφυγίου Λιµεναρίων Θάσου στο Νοµό Καβάλας.

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Παπουτσή έχει
ως εξής:

«Το καταφύγιο αλιευτικών και τουριστικών σκαφών στα Λιµε-
νάρια της Θάσου αποτελεί ένα απαραίτητο έργο για την ευρύ-
τερη περιοχή του βορείου Αιγαίου. Κάθε χειµώνα τόσο οι κάτοχοι
σκαφών αναψυχής όσο και οι επαγγελµατίες και ερασιτέχνες αλι-
είς, αλλά και οι κάτοικοι και οι επαγγελµατίες της παράλιας
ζώνης των Λιµεναρίων βλέπουν τις περιουσίες τους να κατα-
στρέφονται λόγω των ισχυρών νότων ανέµων. Ενώ το ανωτέρω
έργο έχει χαρακτηριστεί από φορείς του Υπουργείου Πολιτισµού
και Τουρισµού ως ώριµο και µε εξασφαλισµένη τη χρηµατοδό-
τησή του, οι διαδικασίες δεν φαίνεται να ολοκληρώνονται.

Κατόπιν τούτων ερωτάται ο κύριος Υπουργός ποιες ενέργειες
είναι διατεθειµένος να κάνει, έτσι ώστε να εξασφαλιστεί η απρό-
σκοπτη χρηµατοδότηση για την κατασκευή του έργου;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Παπουτσή θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Γεώργιος Νικητιάδης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θα ήθελα να χαιρετίσω το ερώτηµα που θέτει προς το Εθνικό
Κοινοβούλιο ο κ. Παπουτσής, καθώς και την ανησυχία του για
την περιοχή.

Η εκµετάλλευση του έργου ανατέθηκε µε υπουργική απόφαση
στο ∆ήµο και πράγµατι το έργο αυτό παρουσιάζει ικανοποιητικό
βαθµό ωριµότητας. Οι υπηρεσίες του Υπουργείου µας έχουν πα-
ρακολουθήσει την εξέλιξη και τη µελέτη που έχει γίνει. Πρέπει
να σας πω ότι αυτό το έργο κοστολογήθηκε περίπου στα 7 έως
8 εκατοµµύρια ευρώ. Είναι, δηλαδή, ένα σηµαντικό έργο.

Παραλλήλως, παρακολουθούµε, όπως θα πρέπει άλλωστε
όταν προσεγγίζεις την ανάπτυξη µιας περιοχής συνολικώς, το
σύνολο των έργων, προκειµένου να διασφαλίζεται πάντοτε η
ισόρροπη ανάπτυξη. Στο πλαίσιο αυτό προσπαθούµε να ικανο-
ποιηθούν όλα τα παράλληλα αιτήµατα που µπορεί να υπάρχουν.
Και ως εκ τούτου υπάρχει η πρόθεση, επανεξετάζοντας το ζή-
τηµα, να δούµε µε ποιο τρόπο ακριβώς θα µπορέσει αυτό το
έργο να προχωρήσει, χωρίς να δηµιουργούνται προβλήµατα
στην οικονοµία της χώρας, όταν υπάρχουν και άλλα αντίστοιχα
έργα.

Πρέπει, βεβαίως, να σας πω ότι για την περιοχή συνολικώς
έχουν προγραµµατιστεί και είναι σε εξέλιξη -και µε δικές σας πα-
ρεµβάσεις και πιέσεις- αρκετά έργα που σχετίζονται µε το
Υπουργείο µας, πέρα δηλαδή από τον τουριστικό λιµένα της
Θάσου που ένα πάρα πολύ µεγάλο έργο διακοσίων ογδόντα θέ-
σεων, υπάρχουν σε εξέλιξη έργα, όπως τα εγκαίνια του Αρχαιο-
λογικού Μουσείου της Θάσου, πολύ µεγάλο έργο, για τις 10

Ιουλίου, τα εγκαίνια της νέας πτέρυγας του Αρχαιολογικού Μου-
σείου Καβάλας. Επίσης θα γίνουν περίπου την ίδια εποχή, τα
εγκαίνια του Αρχαιολογικού Μουσείου Φιλίππων, τα προγραµ-
µατίζουµε για το δεύτερο δεκαπενθήµερο του Ιουλίου. Τονίζω
τις δικές σας πρωτοβουλίες, δηλαδή, θα µπορούσα να πω, ότι
έχουµε υποστεί και αφόρητη πίεση από την πλευρά σας, προ-
κειµένου να τα προχωρήσουµε όλα αυτά, όπως άλλα έργα που
εντάσσονται στα «βήµατα του Αποστόλου Παύλου», όλα αυτά τα
προγράµµατα µε µοναστήρια κ.λπ., η αναστήλωση του αρχαίου
θεάτρου της Θάσου, ένα πολύ σηµαντικό έργο µε ένα κόστος
της τάξης του 1.800.000.000 ευρώ, το οποίο προτείνεται από την
αρµόδια εφορεία για να προχωρήσει, όπως επίσης η αποκατά-
σταση και οχύρωση της Ανακτορούπολης του Νοµού Καβάλας.

Άρα θέλω να πω µε αυτό, κύριε συνάδελφε, ότι η Κυβέρνηση
προσπαθεί να δει το σύνολο των έργων, να δει µε ποιον τρόπο οι
παρεµβάσεις της, οι χρηµατοδοτήσεις και η ολοκλήρωση των
έργων, θα τείνουν σε µια κατάσταση όπου θα έχουµε αναπτυ-
ξιακή προοπτική για την ευρύτερη περιοχή. Αυτό κάνουµε, αυτό
θα συνεχίσουµε να κάνουµε. Και για το συγκεκριµένο έργο, µε τη
διαδικασία της επανεξέτασης, αυτό ακριβώς προσπαθούµε να
κάνουµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Υφυπουργό κ. Νικητιάδη.

Ο ερωτών Βουλευτής κ. ∆ηµήτριος Παπουτσής έχει το λόγο
για τρία λεπτά.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα κατ’ αρχάς να σας συγχαρώ, αξιότιµε κύριε

Υπουργέ, επί τη αναλήψει των καθηκόντων σας µόλις πριν από
λίγο διάστηµα και να ευχηθώ καλή επιτυχία.

Να ευχαριστήσω την ηγεσία του Υπουργείου Πολιτισµού και
Τουρισµού για την αµεσότητα µε την οποία έσπευσε να απαντή-
σει στο τόσο σηµαντικό ζήτηµα για το Νοµό Καβάλας, αλλά και
για την πλήρη εικόνα και τη σχετική προσπάθεια προόδου για τα
συνολικότερα έργα, που αφορούν στο Υπουργείο σας, κύριε
Υπουργέ.

Θέλω, επίσης, να επισηµάνω ότι για ένα νοµό τόσο αποµα-
κρυσµένο, όπως ο Νοµός Καβάλας, η διά ζώσης και άµεση απά-
ντησή σας, σηµατοδοτοτεί και καταδεικνύει µε τον πιο σαφή και
καθαρό τρόπο και στους πολίτες του Νοµού Καβάλας, αλλά και
στη Θάσο, το ενδιαφέρον της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ για τα
προβλήµατα της περιφέρειας, τα οποία προφανώς δεν την αφή-
νουν αδιάφορη. Έχει, λοιπόν, αυτό τη µεγάλη σηµασία του.

Σε ό,τι αφορά το θέµα µας, πιο συγκεκριµένα τώρα, θα ήθελα
να αναφερθώ σε κάποια στοιχεία σχετικά µε το αλιευτικό και του-
ριστικό καταφύγιο σκαφών των Λιµεναρίων, το οποίο σηµατοδο-
τεί την ανάγκη εύρεσης άµεσης λύσης στη χρηµατοδότηση του
έργου.

Κατ’ αρχήν, είναι επιτακτική η ανάγκη νέων υποδοµών ελλιµε-
νισµού στη Νότια Θάσο, η οποία είναι και η πλευρά εκείνη του νη-
σιού που αποτελεί γεωγραφικά τον πρώτο σταθµό επικοινωνίας
µε τη θαλάσσια δραστηριότητα ευρύτερα στο βόρειο Αιγαίο. Το
εν λόγω δηµόσιο έργο, λοιπόν, είναι σε θέση ζωτικής σηµασίας
για την ανάπτυξη, σε µεγάλο βαθµό, του θαλάσσιου τουρισµού
στο βόρειο Αιγαίο, αλλά και την ασφάλεια των σκαφών αναψυ-
χής, µη εξαιρουµένων φυσικά και των αλιευτικών, που καταπλέ-
ουν ή καταφεύγουν σε περίπτωση καιρικών συνθηκών ιδιαιτέρως
δύσκολων στην ευρύτερη περιοχή. Κατ’ ουσία, θα έλεγα, είναι
το µόνο έργο τουριστικού ενδιαφέροντος στο Νοµό Καβάλας, το
οποίο βρίσκεται σε τέτοιο σηµείο υψηλής ωριµότητας.

Πέραν της τουριστικής, αλλά και αλιευτικής χρησιµότητας του
έργου, δεν είναι µικρής σηµασίας η κατασκευή αυτής της µαρί-
νας, για την ασφάλεια µεγάλου µέρους του θαλάσσιου µετώπου,
περίπου τετρακοσίων µέτρων, σε αναφορά µε όλο τον οικισµό
των Λιµεναρίων που δοκιµάζεται από το χειµέριο κύµα των νο-
τίων ανέµων του µήνες του χειµώνα. Αυτό είναι ένα µέτωπο που
απαρτίζεται από τουριστικές, κυρίως, επιχειρήσεις, αλλά και κα-
τοικίες οι οποίες δοκιµάζονται, λοιπόν, όπως αυτό συνέβη και
πρόσφατα, στην προηγούµενη χειµερινή περίοδο, µε ιδιαίτερα
µεγάλες ανυπολόγιστες υλικές ζηµίες.

Η ένταξη αυτού του καταφυγίου, λοιπόν, στον προγραµµατι-
σµό του ΕΣΠΑ, όπως είναι και η απαίτηση όλων των τοπικών φο-
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ρέων, δεδοµένης της εξαιρετικά δύσκολης οικονοµικής συγκυ-
ρίας κατά την παρούσα περίοδο, που όλοι καταλαβαίνουµε και
συµµεριζόµαστε, είναι νοµίζω, κύριε Υπουργέ, η πλέον ενδε-
δειγµένη λύση.

Όλοι οι εµπλεκόµενοι φορείς, όπως είναι ο ΕΟΤ, η Περιφέρεια
Ανατολικής Μακεδονίας Θράκης, η Νοµαρχία Καβάλας, ο ∆ήµος
Θάσου και οι Γενικές Γραµµατείες του Υπουργείου, πρέπει να
συντονιστούν υπό την δική σας καθοδήγηση, έτσι όπως πολύ
σωστά -και εκφράζω την ικανοποίησή µου- περιγράψατε, ώστε
το έργο να πραγµατοποιηθεί το συντοµότερο δυνατό.

Συντασσόµαστε, λοιπόν, µε τις προσπάθειες που κάνατε έως
τώρα, αλλά και τις πρωτοβουλίες που θα λάβετε στο µέλλον,
ώστε το εν λόγω έργο να ευοδωθεί προς όφελος των τοπικών
κοινωνιών.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Παπουτσή.
Το λόγο για δευτερολογία έχει ο Υφυπουργός κ. Νικητιάδης.

Ελπίζουµε να κάνετε δεκτό το αίτηµα, όπως έχετε πει, ήδη, κύριε
Νικητιάδη.

Ορίστε, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Θα προσθέσω µόνο, κύριε Πρόεδρε -και ευχαριστώ- ότι
παρόµοια έργα εκ των πραγµάτων τα εντάσσουµε στην προο-
πτική της ανάπτυξης του θαλάσσιου τουρισµού στη χώρα µας,
ανεξαρτήτως του ότι το συγκεκριµένο υπηρετεί και αλιευτικούς
σκοπούς.

Εµείς βάζουµε ένα όραµα, η Ελλάδα να γίνει η πρώτη δύναµη
στο θαλάσσιο τουρισµό στον κόσµο. Έχουµε όλες τις προοπτι-
κές για να γίνει αυτό, έχουµε ευλογηθεί από το Θεό, από τη φύση
για να έχουµε το καλύτερο κοµµάτι σε ολόκληρο τον πλανήτη.
Αυτό ξεκινάει από την Κροατία και πηγαίνει µέχρι κάτω την
Κύπρο. Αλλά αυτό το ενδιάµεσο κοµµάτι, η Ελλάδα, είναι ό,τι πιο
ωραίο σε ό,τι αφορά τον θαλάσσιο τουρισµό.

Άρα δεν θα µπορούσαµε να µη σκύψουµε µε πολύ ευαισθησία
πάνω σε αυτά τα ζητήµατα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε πάρα

πολύ, κύριε Υφυπουργέ.
Θα προχωρήσουµε στην τέταρτη επίκαιρη ερώτηση µε αριθµό

968/21-6-2010 του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού κ. Ηλία Πολατίδη προς τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφά-
νειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων, σχετικά µε τη µοριοδότηση
εντοπιότητας για προσλήψεις προσωπικού στις φυλακές Νιγρί-
τας Σερρών κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Έντονη ανησυχία προκαλεί στην περιοχή της Νιγρίτας Σερ-

ρών η ανακοίνωση στην επίσηµη ιστοσελίδα του Υπουργείου, ότι
πρόκειται να λειτουργήσει το νέο σωφρονιστικό κατάστηµα που
ολοκληρώθηκε στην περιοχή, χωρίς να γίνει καµµία πρόσληψη.
Κατά τη χωροθέτηση του συγκροτήµατος των φυλακών το 2003,
επί κυβερνήσεως ΠΑΣΟΚ και Υπουργού ∆ικαιοσύνης του νυν
Προέδρου της Βουλής, δόθηκαν αφειδώς προφορικές διαβεβαι-
ώσεις για προσλήψεις προσωπικού από την περιοχή, ώστε να
καµφθούν οι δικαιολογηµένες αντιδράσεις. Οι υποσχέσεις συνέ-
χισαν να δίδονται και από τις επόµενες ηγεσίες του Υπουργείου,
καθ’ όλη τη διάρκεια υλοποιήσεως του έργου.

Η άρνηση του Υπουργείου να δεσµευθεί για την προτεραιό-
τητα προσλήψεως προσωπικού από την περιοχή της Νιγρίτας,
οδήγησε στην αποστολή προς εσάς του υπ’ αρ. 3128/12-4-2010
εγγράφου της ∆ηµάρχου Νιγρίτας, το οποίο δεν απαντήθηκε
µέχρι σήµερα.

Η περιοχή πλήττεται από βαθύτατη οικονοµική κρίση τις τε-
λευταίες δεκαετίες και µόνο για αυτόν το λόγο η τοπική κοινωνία
συναίνεσε στην δηµιουργία των φυλακών, µε την ελπίδα ότι έστω
και µε αυτόν τον ανορθόδοξο τρόπο θα υπάρξει µια στοιχειώδης
ανάπτυξη.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Πότε προτίθεται το Υπουργείο να προσλάβει προσωπικό για

την λειτουργία των φυλακών Νιγρίτας και τι µοριοδότηση θα
έχουν οι κάτοικοι της περιοχής;

∆εσµεύουν ή όχι το Υπουργείο οι προφορικές δηλώσεις
Υπουργών και υπηρεσιακών παραγόντων τόσο του ΠΑΣΟΚ όσο
και της Νέας ∆ηµοκρατίας σχετικώς µε το θέµα της εντοπιότητας
του προσωπικού»;

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Αν-
θρωπίνων ∆ικαιωµάτων κ. Απόστολος Κατσιφάρας για τρία
λεπτά.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΤΣΙΦΑΡΑΣ (Υφυπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Κύριε Πρόεδρε, οι ερ-
γασίες ολοκλήρωσης του νέου καταστήµατος κράτησης
Νιγρίτας Σερρών ολοκληρώθηκαν πρόσφατα και έχει ξεκινήσει η
διαδικασία για την έκδοση του προεδρικού διατάγµατος, που
απαιτείται για την ίδρυση του συγκεκριµένου καταστήµατος.

Το έργο ξεκίνησε το 2003 µε δυναµικότητα διακοσίων ογδό-
ντα κρατουµένων. Στην πορεία επεκτάθηκε σε δυναµικότητα τε-
τρακοσίων κρατουµένων.

Και, βεβαίως, παρά τη µεγάλη καθυστέρηση στην υλοποίηση
του έργου, έχουµε σήµερα την ευτυχή συγκυρία να πούµε ότι
πραγµατικά βοηθήσαµε και η νέα πολιτική ηγεσία του Υπουρ-
γείου ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων
έθεσε σε προτεραιότητα την κατασκευή του συγκεκριµένου κα-
ταστήµατος κράτησης, αλλά ταυτόχρονα και άλλων τριών νέων
καταστηµάτων κράτησης, έτσι ακριβώς, για να έχει µια συνέπεια,
όχι µόνο στο κατασκευαστικό µέρος, αλλά µια συνέπεια στο να
διαµορφώσει σύγχρονα σωφρονιστικά καταστήµατα, για να µπο-
ρεί να αναπτύξει ευρύτερες πολιτικές που βελτιώνουν τις συν-
θήκες κράτησης, ενισχύουν τις εσωτερικές δραστηριότητες, τις
πολύπλευρες δραστηριότητες που πρέπει να έχουµε εντός των
καταστηµάτων.

Ολοκληρώθηκε επίσης, αγαπητέ συνάδελφε, κύριε Πολατίδη,
ο βιολογικός καθαρισµός. Ξέρετε πολύ καλά ότι ήταν ένα πρό-
σθετο έργο, µια πρόσθετη δαπάνη, αρχές Ιανουαρίου του 2010
και διασφαλίστηκαν οι πόροι και ο εργολάβος εγκαταστάθηκε
µετά από προκήρυξη ανοιχτού διαγωνισµού και σήµερα έχουµε
ένα ολοκληρωµένο σωφρονιστικό κατάστηµα.

Ξέρετε επίσης ότι αυτήν τη στιγµή βρισκόµαστε µπροστά σε
ένα µεγάλο δίληµµα: Είναι πιεστικές οι ανάγκες για τη λειτουρ-
γία του σωφρονιστικού καταστήµατος, αλλά ταυτόχρονα επίσης,
πιεστικές είναι και οι ανάγκες για τις προσλήψεις προσωπικού.

Έτσι λοιπόν, για να µη χάνουµε ούτε χρόνο ούτε να στερείται
η Νιγρίτα Σερρών από αυτό που προσδοκά µέσα από τη λει-
τουργία του νέου καταστήµατος, πρόθεσή µας είναι να προχω-
ρήσουµε εντός του µηνός Ιουλίου στο ξεκίνηµα της λειτουργίας.

Σε πρώτη φάση, προχωρούµε µε αποσπάσεις. Ουσιαστικά,
πρόθεσή µας είναι να ανοίξουµε τις δύο πτέρυγες. Και, βεβαίως,
µε την πάροδο του χρόνου και µε την καλύτερη εσωτερική λει-
τουργία να µπορέσουµε στο τέλος του χρόνου να είναι και οι
άλλες πτέρυγες σε πλήρη λειτουργία.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Ε’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ)

Γνωρίζουµε την αγωνία της τοπικής κοινωνίας για την άµεση
λειτουργία του συγκεκριµένου καταστήµατος και ανταποκρινό-
µαστε άµεσα σε αυτήν την προσδοκία. Επίσης γνωρίζουµε και
τις πολιτικές δεσµεύσεις που έχουν δώσει οι κατά καιρούς ηγε-
σίες του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης για την προκήρυξη σε προ-
σωπικό και µέσα στην προκήρυξη να προτάσσονται τα µόρια
εντοπιότητας, ούτως ώστε, να είναι και συνεπής η Κυβέρνηση, η
όποια κυβέρνηση µε το τοπικό αίτηµα που είναι οι προσλήψεις σε
επίπεδο φυλάκων εσωτερικής και εξωτερικής φρούρησης από
την τοπική κοινωνία.

∆εν ξεχνάµε το αίτηµα, δεν ξεχνάµε τη δέσµευση της πολιτικής
ηγεσίας. Όταν θα µπορέσουµε να κάνουµε τον πρώτο διαγωνι-
σµό –βεβαίως σε συνεργασία µε το Υπουργείο Εσωτερικών- θα
ανταποκριθούµε και εµείς σε αυτήν την πολιτική δέσµευση που
έχουν κάνει οι κατά καιρούς πολιτικές ηγεσίες.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχα-

ριστούµε, κύριε Υφυπουργέ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Πολατίδης.
ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, είναι παράδοξο το ότι ενώ το Υπουργείο
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σας έφερε πάρα πολλά νοµοσχέδια την προηγούµενη χρονική
περίοδο, αρνηθήκατε να βάλετε µια τροπολογία, να κάνετε αυτό
που σας ζητούσε µε την επιστολή του ο ∆ήµος Νιγρίτας. ∆εν κο-
στίζει αυτό.

∆εν κοστίζει το να υπάρξει µια νοµοθετική πρωτοβουλία,
ούτως ώστε, όταν γίνουν οι προσλήψεις, να υπάρχει η εντοπιό-
τητα. Έχουµε συνεχείς προφορικές διαβεβαιώσεις από το 2003
του κ. Πετσάλνικου, των µετέπειτα Υπουργών, υπηρεσιακών πα-
ραγόντων, τώρα δηλώσεις την 6η Μαρτίου του 2010 του Υπουρ-
γού κ. Καστανίδη σε επίσκεψή του στις Σέρρες σε τοπική
εφηµερίδα που λέει «είναι δίκαιο να ληφθεί υπ’ όψιν τι κριτήριο
της εντοπιότητας των κατοίκων του ∆ήµου Νιγρίτας». Όλα αυτά
γιατί δεν τα κάνατε νόµο; Γιατί δεν απαντήσατε στη συγκεκρι-
µένη επιστολή που σας απέστειλε ο ∆ήµος Νιγρίτας Σερρών;

Εάν πράγµατι τα πράγµατα είναι όπως λέτε, εάν πράγµατι
έχετε αυτήν την πρόθεση, γιατί δεν το βλέπουµε πουθενά; Γιατί
δεν βάλατε ένα άρθρο, ούτως ώστε να κάνετε αυτήν τη ρύθµιση
και να διασκεδαστούν και οι οποίες ανησυχίες των κατοίκων της
περιοχής;

Μήπως, όµως, συµβαίνει κάτι άλλο; Εάν ξεκινήσει πράγµατι η
λειτουργία µε αποσπασµένους υπαλλήλους, πότε θα σταµατή-
σουν αυτές οι αποσπάσεις; Πότε θα γίνουν καινούργιες προ-
σλήψεις;

Και να ρωτήσω και κάτι άλλο; Υπάρχουν πράγµατι τόσοι πολ-
λοί διαθέσιµοι υπάλληλοι ανά την Ελλάδα, τους οποίους θα µπο-
ρέσετε να τους πείσετε να πάνε και να µείνουν στη Νιγρίτα; Ή
τελικά και εκεί θα έχουµε µια µείωση του αριθµού των σωφρονι-
στικών υπαλλήλων, θα έχουµε ελάχιστο αριθµό, όποτε δεν θα
µπορεί να γίνεται και το απαιτούµενο έργο;

Η τοπική κοινωνία έκανε µια συµφωνία µε το κράτος. Εγώ τότε
ως στέλεχος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού ήµουν από αυ-
τούς που ήταν αντίθετοι. ∆εν ήθελα να γίνουν οι φυλακές. ∆εν πι-
στεύω ότι είναι αναπτυξιακό έργο οι φυλακές σε µια περιοχή. Την
υποβαθµίζουν, ακόµα και αν είναι άψογη η λειτουργιά τους. Κα-
νένας δεν θέλει να πάει σε ένα ξενοδοχείο –ας πούµε- να κάνει
τις διακοπές του, που δίπλα είναι φυλακές. Και βλέπουµε ότι
όπου υπάρχουν φυλακές, τα αιτήµατα των τοπικών κοινωνιών
είναι να φύγουν.

Υπήρξαν τότε κάποιες απόψεις από τοπικούς πολιτικούς πα-
ράγοντες. Τελικά πείστηκε ο λαός να συναινέσει µε την υπό-
σχεση ότι θα δηµιουργηθούν αυτές οι διακόσιες πενήντα,
διακόσιες ογδόντα θέσεις εργασίας, γιατί είναι περιοχές, που οι
πολιτικές των δύο καθεστωτικών κοµµάτων τις έχουν κάνει, από
εκεί που ήταν µια φορά και έναν καιρό προνοµιούχες περιοχές,
περιοχές αγροτικές µε υψηλά εισοδήµατα, σήµερα να είναι πά-
µπτωχες και να προσβλέπουν σαν µοναδική οικονοµική διέξοδο
σε αυτές τις ελάχιστες θέσεις. ∆υστυχώς ούτε αυτό τηρείται.
Κάτι πρέπει να κάνετε.

Αυτό το στοιχειώδες που σας ζητάει ο ∆ήµος Νιγρίτας µε την
επιστολή του, δηλαδή, να έρθει µια νοµοθετική πρωτοβουλία, µια
τροπολογία σε ένα νοµοσχέδιο, η οποία να καλύπτει σαφώς αυτά
τα οποία ζητάει µέχρι την έναρξη λειτουργίας των φυλακών, δεν
κοστίζει τίποτα και είναι µια στοιχειώδης υποχρέωση του κρά-
τους, απέναντι στην τοπική κοινωνία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε, κύριε
Πολατίδη.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε τρία λεπτά για τη δευτερολογία σας.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΤΣΙΦΑΡΑΣ (Υφυπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε.

Αγαπητέ συνάδελφε, γνωρίζετε ότι αυτήν την στιγµή έχουν πα-
γώσει οι προσλήψεις. Επίσης γνωρίζετε –και γνωρίζει όλος ο ελ-
ληνικός λαός- τη δυσχερή οικονοµική θέση της χώρας.

Γνωρίζουµε, επίσης –και γνωρίζετε και εσείς προσωπικά- τη
δέσµευση και τη θεσµοθέτηση ότι σε επίπεδο νέων προσλήψεων,
πέντε θα αποχωρούν, ένας θα είναι νεοεισερχόµενος.

Άρα, λοιπόν, βρισκόµαστε µπροστά σε µια δύσκολή οικονο-
µική συγκυρία και ταυτόχρονα βρισκόµαστε µπροστά σε µεγά-
λες απαιτήσεις και ιδιαίτερα στο σωφρονιστικό σύστηµα, που
όπως πραγµατικά είπατε και εσείς προηγουµένως, έχουµε τερά-
στιες ελλείψεις σε προσωπικό.

Ακόµα και αυτό που κάνουµε σήµερα, να µπορέσουµε να ξε-
κινήσουµε τη λειτουργία του συγκεκριµένου καταστήµατος στη
Νιγρίτα Σερρών, το κάνουµε µε πάρα πολύ µεγάλη πίεση. ∆εν
έχουµε διαθέσιµο προσωπικό.

Από την άλλη πλευρά όµως, δεν επιτρέπεται το κράτος και για
τον εαυτό του αλλά και για την τοπική κοινωνία να έχει ένα σύγ-
χρονο κτήριο και να το αφήσει να µαραζώσει. Αυτό θα είναι ό, τι
χειρότερο θα µπορούσε να κάνει το κράτος από πλευρά συµπε-
ριφοράς.

Άρα εµείς κάνουµε ένα βήµα πιο µπροστά. Ξεκινάµε τη λει-
τουργία του συγκεκριµένου καταστήµατος µε ελάχιστο δυναµικό.
Για το λόγο αυτόν ακριβώς, προχωράµε την έναρξη λειτουργίας
σε δύο µόνο πτέρυγές, για να έχουµε µπροστά µας το χρόνο και
σε συνεργασία µε το Υπουργείο Εσωτερικών να µπορέσουµε και
να πάρουµε προσωπικό –να πάρουµε εγκρίσεις- αλλά ταυτό-
χρονα να µπορέσουµε να κάνουµε και τη συγκεκριµένη τροπο-
λογία.

Γιατί πράγµατι χρειάζεται ειδική τροπολογία όχι µόνο για τη
Νιγρίτα Σερρών, αλλά για τις νέες προσλήψεις σε προσωπικό
φύλαξης εσωτερικών και εξωτερικών φρουρών.

Άρα είναι µέσα στις προθέσεις µας και η συγκεκριµένη τρο-
πολογία για την εξαίρεση από το ν. 3812/2009 στον τρόπο πρό-
σληψης στο δηµόσιο, έτσι ώστε να διασφαλίσουµε, όταν θα
κάνουµε τη συγκεκριµένη προκήρυξη στη Νιγρίτα Σερρών, τη δυ-
νατότητα να βάλουµε τα µόρια εντοπιότητας.

Κλείνοντας, θέλω να πω, αγαπητέ συνάδελφε, ότι οι τοπικές
οικονοµίες θέλουν µία στήριξη, µία οικονοµική αιµοδοσία. Ακόµα
και εσείς που έχετε µία διαφορετική άποψη για τα σωφρονιστικά
καταστήµατα, θα συµφωνήσετε ότι συµβάλλουν ουσιαστικά στην
τοπική ανάπτυξη, γιατί ακριβώς ενισχύουν την τοπική οικονοµία,
δίνουν «οξυγόνο» στις τοπικές οικονοµίες και ιδιαίτερα εκεί που
είναι πλήρως µαραζωµένες οικονοµικά. ∆εν λέω ότι θα λυθεί το
πρόβληµα µε την έναρξη λειτουργίας ενός σωφρονιστικού κα-
ταστήµατος, αλλά και αυτό θα έχει το δικό του µερίδιο συµβολής
σε µία δύσκολη οικονοµική περίοδο και ιδιαίτερα σε αποµακρυ-
σµένες αγροτικές περιοχές.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Εµείς σας ευχαρι-

στούµε, κύριε Υφυπουργέ.
Συνεχίζουµε µε τη δεύτερη υπ’ αριθµ. 961/21-6-2010 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Εµµανουήλ Κε-
φαλογιάννη προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχε-
τικά µε τη διάνοιξη της ανατολικής λεωφόρου λιµένος Ηρακλείου
κ.λπ..

Αναλυτικά η επίκαιρη ερώτηση του κ. Κεφαλογιάννη έχει ως
εξής:

«Με την εφαρµογή της διάταξης του άρθρου 47 του ν.
3120/2003 επιλύθηκε ταχύτατα το ζήτηµα της εξαγοράς ακινή-
των για τη διάνοιξη της δυτικής παραλιακής λεωφόρου Ηρα-
κλείου µε απόφαση των Υπουργών Πολιτισµού και Οικονοµικών.

Με την υπ’ αριθµ. 8727/14-4-2010 ερώτησή µας στη Βουλή ζη-
τήσαµε από τους συναρµόδιους Υπουργούς την εφαρµογή της
ίδιας διάταξης για να ολοκληρωθεί το έργο της διάνοιξης της
ανατολικής παραλιακής λεωφόρου Ηρακλείου.

Οι συναρµόδιοι Υπουργοί της «Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης
και Πράσινης Ανάπτυξης» του Γ.Α. Παπανδρέου, απάντησαν στη
Βουλή:

1. Η Υπουργός Οικονοµίας ότι το ζήτηµα είναι αρµοδιότητας
των Υπουργείων Οικονοµικών και Πολιτισµού.

2. Ο Υπουργός Πολιτισµού ότι αρµόδια είναι όλα τ’ άλλα
Υπουργεία, εκτός από το Υπουργείο Πολιτισµού.

3. Ο Υπουργός Οικονοµικών ότι αρµόδιο είναι το Υπουργείο
Υποδοµών

4. Το Υπουργείο Υποδοµών ότι αρµόδιος είναι ο ∆ήµος Ηρα-
κλείου!!!

Ερωτάσθε εάν υπάρχει ελπίδα για την επίλυση του προβλή-
µατος από την παρούσα Κυβέρνηση».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κεφαλογιάννη, θα απαντήσει ο
Υφυπουργός κ. Νικητιάδης.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο, για τρία λεπτα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
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ρισµού): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
∆εν ξέρω αν ο κ. Κεφαλογιάννης έχει αντιληφθεί ότι χωρίς να

το θέλει, µας έχει µπερδέψει τελείως και θα σας εξηγήσω:
Αναφέρεστε στην ερώτησή σας στο ν. 3120/2003 και στο

άρθρο 47. Ψάχνουµε να βρούµε στο ν. 3120/2003 το άρθρο 47.
Ούτε άρθρο 47 έχει ο νόµος αυτός, ούτε καµµία σχέση έχει µε
το θέµα που θέτετε, αντιθέτως αναφέρεται στις σχέσεις Ελλά-
δος-Γιουγκοσλαβίας. Είµαι βέβαιος ότι υπήρξε µία παραδροµή,
ένας αναριθµητισµός, που προφανώς ακόµη δεν τον έχετε αντι-
ληφθεί.

Εν πάση περιπτώσει, κύριε συνάδελφε, χωρίς στο τέλος-τέλος
το Υπουργείο να είναι αρµόδιο, εγώ θα τοποθετηθώ επειδή πραγ-
µατικά θέλουµε να βοηθήσουµε, γιατί βλέπουµε ότι είναι µία ερώ-
τηση που την φέρατε και την ξαναφέρατε. Ελπίζω να µην κάνατε
τον ίδιο αναριθµητισµό και τις προηγούµενες φορές και έτσι εξ
αυτού του λόγου δεν υπήρξε µία απάντηση.

Κοιτάξτε να δείτε, τα Υπουργεία που απαντούσαν κάθε φορά
ότι δεν είναι αρµόδια, δεν ήταν αρµόδια. Όταν έλεγαν να απα-
ντήσει το άλλο Υπουργείο στο οποίο θέτατε την ερώτηση, ακο-
λουθούσαν την πάγια τακτική που γίνεται στις απαντήσεις επί
αντιστοίχων ερωτήσεων. Όταν βάζεις µία ερώτηση σε τρία
Υπουργεία, αυτό που δεν είναι αρµόδιο λέει: «∆εν έχω εγώ
σχέση, να σου απαντήσουν οι άλλοι».

Τι γίνεται, όµως, τώρα. ∆εν είναι κανένα από τα Υπουργεία στα
οποία θέσατε το ερώτηµα, αρµόδιο. Πράγµατι, το θέµα το έχει
αυτή τη στιγµή ο ∆ήµος Αλικαρνασσού. Αυτός είναι που διαχει-
ρίζεται το θέµα, έχει δώσει -εγγράφως µάλιστα- απαντήσεις και
εκεί θα πρέπει να αναζητήσετε την απάντηση που θέλετε.

Εν πάση περιπτώσει, λέω ξανά -για να σας βοηθήσουµε, για
να µην ταλαιπωρείσθε- ότι αναζητήσαµε απαντήσεις. Βάλαµε το
Υπουργείο Εσωτερικών που εποπτεύει τους δήµους, να ψάξει για
το ζήτηµα και να µας δώσει κάποια απάντηση. Υπάρχουν, λοιπόν,
οι απαντήσεις. Εµείς, ως εκ περισσού –σας τονίζω πάλι- έχουµε
αυτές τις απαντήσεις και θα σας τις δώσω: τις µεν του ∆ήµου
Αλικαρνασσού επισήµως, του Υπουργείου Εσωτερικών ανεπισή-
µως, διότι δεν είχε υπογραφεί ακόµα το έγγραφο και θα σας το
φέρω επισήµως όποτε θέλετε, προκειµένου να έχετε απάντηση
πάνω σ’ αυτό το θέµα.

Συγχωρέστε µε, για το ότι δεν µπαίνω στην ουσία, αλλά δεν
µπορεί το Υπουργείο Πολιτισµού να µπει στην ουσία για ένα θέµα
που είναι του Υπουργείου Εσωτερικών και του ∆ήµου Αλικαρ-
νασσού. Έκανε όµως, το Υπουργείο µας ό,τι µπορούσε για να
σας δώσει τα έγγραφα για να έχετε την απάντηση που χρειάζε-
στε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο ερωτών
Βουλευτής κ. Κεφαλογιάννης.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Εγώ, κυρία Πρόεδρε, χαί-
ροµαι που είναι εδώ ο Υπουργός Τουρισµού για ν’ απαντήσει σ’
αυτή την ερώτηση, που δεν απάντησε, κατά τα δικά του λεγό-
µενα, µιας και το θέµα στο οποίο αναφέροµαι σχετίζεται και µε
µία περιοχή, η οποία πρέπει να αναβαθµιστεί τουριστικά, µιας και
µιλούµε για το παραλιακό µέτωπο του Ηρακλείου και απέχει δια-
κόσια µέτρα από το χώρο αποβίβασης των τουριστών της κρου-
αζιέρας.

Λυπάµαι, όµως, πάρα πολύ που έστειλε η Κυβέρνηση εδώ τον
συµπαθή Υπουργό Τουρισµού για να καλύψει κάτι το οποίο την
εκθέτει. Τι εκθέτει την Κυβέρνηση; Είναι δυνατόν µία Κυβέρνηση
ολόκληρη µεταξύ τεσσάρων Υπουργείων, να πετάει η µία υπη-
ρεσία στην άλλη την ευθύνη για να απαντήσει σε µία ερώτηση
και να µη σηκώσει κάποιος αρµόδιος το τηλέφωνο να πει το αυ-
τονόητο αυτό που είπε ο παριστάµενος Υπουργός δηλαδή:
«Αυτός ο νόµος δεν υπάρχει»;

Μα, βεβαίως κύριε Υπουργέ, δεν υπάρχει, διότι τον τροποποι-
ήσατε. Εγώ ήµουν υπεύθυνος για τη διαδικασία των Ολυµπιακών
Αγώνων και αυτός ο νόµος εφαρµόστηκε για έξι µήνες και αφορά
περιουσία της Κτηµατικής Υπηρεσίας του ∆ηµοσίου. Σας εκθέ-
τουν οι υπηρεσίες σας που σας λένε να πάµε στο ∆ήµο Αλικαρ-
νασσού ή στο ∆ήµο Ηρακλείου, που δεν έχουν καµµία
αρµοδιότητα επί περιουσίας της Κτηµατικής Υπηρεσίας του ∆η-
µοσίου. Απλά σας λέω να επαναφέρετε αυτή τη διάταξη. Εάν,
λοιπόν, οι υπηρεσίες σας -οι υπηρεσίες τεσσάρων Υπουργείων-

δεν µπορούν να βρουν µία διάταξη, η οποία έχει καταργηθεί, τότε
να σηκώσουµε τα χέρια ψηλά. Η απογοήτευση είναι καθολική. Η
διάλυση είναι πλήρης.

Τι σας λέµε, λοιπόν, µε απλά λόγια; Εφαρµόστε τη διάταξη,
που η δική σας Κυβέρνηση ορθά εφάρµοζε µε το συγκεκριµένο
ν.3120/2003 για τους Ολυµπιακούς Αγώνες. Συγκεκριµένα, το
άρθρο 47 που καταργήθηκε, και γι’ αυτό και δεν το βρίσκετε.
Φέρτε το να εφαρµοστεί και τώρα µε την ίδια διαδικασία, µε πρό-
ταση του Υπουργείου Πολιτισµού και άρα ορθώς είστε εδώ σή-
µερα.

Εγώ ρώτησα τη Βουλή: Σε ποιον να το απευθύνω; Η Βουλή
µου είπε ότι δεν µπορώ να το απευθύνω στον Αντιπρόεδρο της
Κυβέρνησης, που έχει την αρµοδιότητα του συντονισµού των
υπηρεσιών, και γι’ αυτό επέλεξα εσάς. Γιατί; ∆ιότι µε το νόµο
αυτόν, ο οποίος σωστά έκανε τη δουλειά του και άνοιξε το πα-
ραλιακό µέτωπο του Ηρακλείου εν όψει Ολυµπιακών Αγώνων,
έµεινε ένα κοµµάτι στην ανατολική µεριά, που είναι στο ∆ήµο της
Αλικαρνασσού. Αυτό γίνεται µε πρόταση του Υπουργείου Πολι-
τισµού, δηλαδή του δικού σας Υπουργείου, του κ. Γερουλάνου,
εν προκειµένω και µε απόφαση του Υπουργείου Οικονοµικών.

Έχετε, λοιπόν, αρµοδιότητα. Αν είστε καλά ενηµερωµένος ή
δεν σας ενηµέρωσαν καλά οι υπηρεσίες του Υπουργείου Πολιτι-
σµού ενηµερωθείτε και σας παρακαλώ πολύ. Σε προσεχές νο-
µοσχέδιο θα σας καταθέσω σχετική τροπολογία. Καλό όµως είναι
να το φέρει η ίδια η Κυβέρνηση. Μιλάµε για ένα ελάχιστο ποσό
των διακοσίων ή τριακοσίων χιλιάδων ευρώ και ενώνονται δύο
µεγάλοι δρόµοι, οι οποίοι ανοίγουν για πρώτη φορά το παρα-
λιακό µέτωπο του Ηρακλείου. Για πρώτη φορά µια παραλιακή
πόλη θα έχει πια το πρόσωπό της στη θάλασσα, γιατί είχαµε το
θλιβερό προνόµιο να έχουµε µία πόλη παραλιακή µε τεράστια
ναυτική ιστορία, να είχε στραµµένα τα νώτα της προς τα µέσα.

Αυτό είναι το απλό ερώτηµα που ήθελα να κάνω. Είναι πολύ
µικρό το ποσό. Μπορείτε και ως Υπουργός Τουρισµού να το κά-
νετε. Μπορείτε να συνεννοηθείτε µε το αρµόδιο Υπουργείο να
κάνετε την πρότασή σας στο Υπουργείο Οικονοµικών και το
Υπουργείο Οικονοµικών, µε το πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύ-
σεων να βγάλει αυτό το ελάχιστο κονδύλι και ν’ ανοίξει το παρα-
λιακό µέτωπο.

Σας ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ,
Έχετε το λόγο, κύριε Υφυπουργέ, για τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Κυρία Πρόεδρε, κατ’ αρχάς επί της ουσίας, εκείνο που
µπορώ να σας πω είναι ότι η Κυβέρνηση καταβάλλει κάθε δυνατή
προσπάθεια, προκειµένου να υπάρξει επίλυση αυτού του ζητή-
µατος που έχει προκληθεί.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Θα φέρετε τροπολογία;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Εγώ δεν µπορώ κατ’ αρχάς να δεσµευθώ ότι θα έλθει
τροπολογία, διότι επαναλαµβάνω ότι δεν µπορεί να είναι αρµο-
διότητας του Υπουργείου Πολιτισµού και Τουρισµού µία τέτοιου
είδους τροπολογία.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Του Υπουργείου Οικονοµι-
κών;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): Το Υπουργείο Εσωτερικών µπορεί και έχει τοποθετηθεί.
Εγώ θα σας δώσω τις απαντήσεις που δίνει το Υπουργείο Εσω-
τερικών.

Θα σας πω ότι είσαστε άδικος όταν εγκαλείτε την Κυβέρνηση,
που το ένα Υπουργείο σάς παραπέµπει στο άλλο. Θα µπορούσα
κι εγώ να σας πω πολύ εύκολα: «Μα, είναι δυνατόν Βουλευτής,
πρώην Υπουργός, να µου φέρνει ερωτήσεις και να µην αναφέ-
ρονται σωστά οι νόµοι σ’ αυτές τις ερωτήσεις και να τρέχω να
ψάχνω νόµους που αναφέρονται σε άλλα ζητήµατα;» ∆εν σας το
λέω, όµως, προς Θεού! Απεναντίας, σας δείξαµε όλη µας την
καλή θέληση, ώστε ούτε εσείς να ταλαιπωρείσθε, αλλά και να
βρεθεί µία λύση πάνω σε ένα ζήτηµα που οπωσδήποτε απασχο-
λεί την περιοχή.

Σας λέω, λοιπόν, ξανά -και θα τα καταθέσω και στα Πρακτικά
της Βουλής, αν χρειαστεί- ότι υπάρχει απάντηση του ∆ήµου Αλι-
καρνασσού που βάζει όλα τα ζητήµατα συνολικώς και θέτει το
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πρόβληµα, προκειµένου να ενεργοποιηθούν οι δυνάµεις, που
απαιτείται να ενεργοποιηθούν. Υπάρχει απάντηση του Υπουρ-
γείου Εσωτερικών που τοποθετείται πάνω στο ζήτηµα.

Από εκεί και πέρα, σε συνεργασία µπορούµε να δούµε πώς θα
αντιµετωπίσουµε αυτό το ζήτηµα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Τροπολογία, κύριε Υφυ-

πουργέ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Με συγχωρείτε, δεν έχετε το λόγο, κύριε Κεφαλογιάννη. Μπο-

ρείτε κατ’ ιδίαν να συζητήσετε.
Κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων

ερωτήσεων.
Κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το

δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 25 Ιουνίου 2010.
Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 129 παρά-

γραφοι 2 και 3, 130 παράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βου-
λής)

1. Η µε αριθµό 978/22-6-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Σάββα Εµινίδη
προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτι-
λίας, σχετικά µε την πορεία εξέλιξης των έργων στο λιµάνι της
Καβάλας κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 973/22-6-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αναστασίου Νεράντζη προς τον
Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε τη λει-
τουργία του µικροβιολογικού τµήµατος του ΙΚΑ Αµφιάλης-Κερα-
τσινίου κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 970/64/22-6-2010 επίκαιρη ερώτηση της Προέ-
δρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Αλέκας Παπαρήγα προς τον Πρωθυπουργό,
σχετικά µε το νέο ασφαλιστικό σύστηµα κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 972/66/22-6-2010 επίκαιρη ερώτηση του Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη προς τον Πρωθυπουργό,
σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την τόνωση της αγοράς κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 971/65/22-6-2010 επίκαιρη ερώτηση του Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζο-

σπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξη Τσίπρα προς τον Πρωθυπουργό,
σχετικά µε το περιεχόµενο της σύµβασης για τη χορήγηση του
δανείου στη χώρα µας κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 974/22-6-2010 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελισσάβετ Βόζεµπεργκ προς την
Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχε-
τικά µε τους εκπαιδευτικούς-βαθµολογητές των Πανελλαδικών
Εξετάσεων κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 976/22-6-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Μαρίνου
προς τους Υπουργούς Προστασίας του Πολίτη και Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την εφαρµογή της
ισχύουσας Συλλογικής Σύµβασης Εργασίας και των µέτρων
ασφαλείας για τα πληρώµατα και τους επιβάτες των πλοίων
κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 980/22-6-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνου Αϊβαλιώτη
προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την κα-
τασκευή νέων γηπέδων για τις ΠΑΕ ΑΕΚ και ΠΑΟ κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 979/22-6-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. ∆ηµητρίου
Παπαδηµούλη προς τους Υπουργούς Πολιτισµού και Τουρισµού
και Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνη-
σης, σχετικά µε τους συµβασιούχους στη Γενική Γραµµατεία
Αθλητισµού και στην ΕΡΤ κ.λπ..

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 10.51’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Παρασκευή 25 Ιουνίου 2010 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό
έλεγχο: α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση της
υπ’ αριθµ. 40/28/28-5-2010 επίκαιρης επερώτησης εικοσιπέντε
Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας προς τον Υπουργό Υποδο-
µών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε την εξυγίανση του ΟΣΕ,
σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη.
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